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Тройно намаляха говедата у нас
Поголовието на свинете се е стопило четири пъти за послед-

ните 20 г., съобщиха от бранша. Подобни спадове отчитат и ви-
нопроизводителите, намалява производството на мляко.

Стр. 11

Лични лекари се
биха за ваксини

На поредна проява на
пренебрежително отноше-
ние към общопрактикува-
щите лекари във ваксина-
ционната кампания и на
неадекватна организация на
процеса станахме свидете-
ли пред СРЗИ.

Личните лeкaри oт Coфия,
чакали няколко часа на опашка
за ваксини, ce cбиха c oхрaнaтa
нa стoличнaтa РЗИ. Дo тази
крайност ce cтигнa, когато ку-
риер от ваксинационен пункт
невъзмутимо ги прередил.
Според лекарите липсата на

Лошата организация пред столичната РЗИ изнерви медиците
организация от СРЗИ е при-
чина за безредието. Инспек-
цията обвини медиците и
изтъкна като свой ангажи-
мент само да ги информира
за нaлични вaкcини, дaтa и
чac, когато щe имa гoтoвнocт
зa рaздaвaнeтo им.

Лекарите, някои от които
са чакали за 1-2 флакона, се
чувстват унизени. В същото
време пациентите им са при-
нудени да чакат ваксинация с
месеци.
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Нов план
на Запада
за Сърбия
и Косово

155 години от рождението на видния интелектуалец Пенчо Славейков бяха отбелязани с тържествено събитие
в двора на къщата музей “Пейо Яворов” в София, организирано от Столичната община и Националния литературен музей

лед решението на Трифонов да
върне мандата очевидно вървим
към предсрочни избори. Мнозина
се надяваха хората му да проявят
мъжество и мъдрост, но партийни-
ят егоизъм надделя над очаквания-
та за държавнически усет. И мълча-
нието по важните проблеми го
потвърждава.

След изразената готовност за
“плаваща” подкрепа, много по-до-
стойно би било да направиш каби-
нет, да опиташ да прокараш смели
реформи, а ако не ги приемат, да
поискаш вот на доверие. Така е
честно пред избирателя и ще спе-
челиш повече симпатии. Другото е
проява на слабост и бягство от
отговорност, от които само губиш.

За третия мандат е несериозно
да говорим. Всеки има по-големи
основания да откаже. При тази си-
туация като най-важна и бърза за-
дача пред партиите стоят промени-
те в Изборния кодекс (стр. 3). Те-
хен дълг е да променят правилата
така, че бъдещите избори да са поне
малко по-честни. Без изчистване на
списъците от “мъртви души” това
няма как да стане, а досега никой не
се нае да го свърши.

Машинно гласуване, видеонаб-
людение, гаранти при броенето,
механизми за проследяване на ку-
пения вот са все полезни неща, но
недостатъчни. Борисов пак се из-
каза: сменят Изборния кодекс, за
да помогнат на Радев за служебна
победа наесен.

Не, Борисов - промените са, за
да се сложи край на фалшификаци-
ите на ГЕРБ.
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Валентин ГЕОРГИЕВ

Димитър
Бербатов
поиска властта
във футбола

Цветелина
Пенкова: Може
да не получим
парите от ЕС

Стр. 4

Ядрената

сянка расте

над Европа

Стр. 4

Писаха тройка
на държавата
за грижата й
за децата

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА
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Българският План за възстановява-
не и устойчивост залага основно на
проекти за саниране и асфалт, докато
другите страни членки предлагат кон-
кретни реформи и мерки, които ще ги
извадят по-бързо от кризата, смята ев-
родепутатът от “БСП за България”
Цветелина Пенкова. Тя предупреди, че
има опасност страната да не получи
допълнителните средства от ЕС. Пен-
кова припомни, че изискването на ЕК е
37% от сумите в плана да са насочени
към опазване на природата, 20% - за
цифровизация и иновации, а останали-
те 43% - за разкриване на работни
места, укрепване на институциите и
свързаност. След третата корекция на
българския план формално проектите в
него следват тази рамка, но липсва ана-
лиз на икономическия и човешки по-
тенциал на национално и регионално
ниво и цялостен подход за реформа и

ЦВЕТЕЛИНА ПЕНКОВА:

Допълнителните средства
от ЕС са под въпрос
Бойко Борисов се закани да прескочи Народното събрание
и да изпрати в Брюксел плана за възстановяване

инвестиции, отразяващи целите в евро-
пейските политики като Зелена сделка,
цифрова трансформация и кръгова ико-
номика.

“Не се предлага трансформация на
съществуващите ТЕЦ и не се предвиж-
дат средства за преквалификация на ра-
ботната сила. Говори се единствено за
внос на газ и водород за захранване на
тези мощности. Увеличаването на енер-
гийната ефективност в еднофамилните
и многофамилните сгради би могло да
се финансира и от други механизми, а
средствата по плана да се разходват за
развитие на нисковъглеродни производ-
ства и иновации в съществуващи пред-
приятия. Отсъстват проекти за устой-
чива мобилност, разработване на ин-
фраструктура за използване на алтер-
нативни горива и създаване на по-висо-
ка добавена стойност чрез иновации и
цифровизация на обществения транс-

порт. Липсва конкретика за реформите
в образованието и науката”, изброи не-
достатъците на плана Пенкова.

Като положителни страни евроде-
путатката посочи финансирането на
проекти за развитие на индустриални
паркове и скъсяване на веригите за
доставки на големите предприятия, за
дигитална трансформация и развитие
на системите за управление в реално
време на ЕСО, и увеличените средства
за пилотни проекти, насочени за пре-
ход към нисковъглеродна икономика.

Цветелина Пенкова смята, че стра-
ната ще получи много по-малко от пред-
видените по плана 12 млрд. лв. Причи-
ната е, че ЕК ще отпуска парите след
многоетапна проверка и оценка на
изпълнението на критериите и мерките,
а сега България не отговаря на много от
тях. Планът има нужда от конкретни
предложения и проекти, категорична е

тя. “Всяко евро към България ще бъде
оценявано и от гледна точка на механиз-
ма за върховенство на правото, а липса-
та на реформи в областта на правосъди-
ето и на резултати срещу корупцията у
нас е факт. Интересно е да видим и как
ЕК ще оцени дали предложените мерки
предотвратяват, разкриват и коригират
корупция, измами и конфликти на инте-
реси при използването на средствата”,
отбелязва Пенкова.

В поредното си “включване” от
Банкя Бойко Борисов обяви, че каби-
нетът в оставка ще изпрати българския
план на ЕК, без да го съгласува в пар-
ламента. “В сряда ще пратим и Плана
за възстановяване, ако искат, да го под-
писват. И щаб медицински не направи-
ха, и план нямат. Само казват: “Не е
хубаво, дайте да видим вашия”, заяви
лидерът на ГЕРБ. Преди седмица вице-
премиерът в оставка Томислав Дончев
уверяваше, че не е редно МС да пред-
приема такава стъпка в последния мо-
мент, тъй като планът ще се изпълнява
няколко години от следващ кабинет.

Бившият екоми-
нистър Нено Димов и
бившата зам.-кметица на
Перник Севделина Кова-
чева отиват на съд зара-
ди водната криза в града.
Ексшефът на пернишко-
то ВиК Иван Витанов
няма да бъде съден. Това
стана ясно, след като
спецпрокуратурата обя-
ви, че е приключила про-
изводството и ще предя-
ви материалите на обви-
няемите. После трябва да
бъде внасен и обвините-
лен акт.

Ковачева бе зам.-кмет
с ресор “Образование и
култура”, но стана и.д.
кмет, след като титуляр-

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

На Велики вторник столичната църква “св. Петка”
раздаде храна на социално слаби хора

Специализираният съд оправда
бившия зам.-кмет по транспорта на
София Евгени Крусев. Той бе подсъ-
дим за престъпление по служба зара-
ди ремонта на столичната улица “Граф
Игнатиев”. Делото започна на 30 сеп-
тември 2019 г. Крусев бе обвинен, че
от 27 юни 2018 г. до 5 декември 2018
г. е нарушил служебните си задълже-
ния по Закона за обществените
поръчки, както и задълженията, възло-
жени му от кмета на Столичната об-
щина. Според прокуратурата Крусев
е предприел действия за съществено
изменение на договора с “Джи Пи
Груп” за обществена поръчка, с което
е набавил облага за фирмата и е до-
принесъл за значителни вредни после-
дици за общината. Това е станало

Български ученици
спечелиха три медала
на 55-та Международ-
на Менделеевска олим-
пада по химия, която
за втора година се про-
веде дистанционно.
Учениците завоюваха
сребърно и две брон-
зови отличия в конку-
ренция със 145 участ-

Нено Димов отива на съд
за водната криза в Перник

ката Вяра Церовска из-
лезе в предизборна кам-
пания през 2019 г. Имен-
но тогава ВиК уведоми-
ло кметството за намаля-
ващите количества в яз.
“Студена”. Така според
прокуратурата Ковачева
е бездействала и не е
одобрила въвеждането
на режим.

Обвинението също
така твърди, че Нено
Димов е допуснал разпи-
ляване на воден ресурс
от над 1 млн. кубични
метра, което се оценява
на почти 2 млн. лв. Раз-
следващите смятат, че
той не е променил месеч-
ните графици за водовзе-

мане от “Студена” и не е
намалил количествата за
предпрятията в града.

Заради водната криза
бе изграден довеждащ
водопровод от София до
Перник, по който да се
подават количества от
водосборната зона на
“Белмекен”. Работата по
полагането на тръбите се
забави, а междувременно
водата в яз. “Студена”
намаля до критични нива.
Последвалите обилни
снеговалежи и дъждове
започнаха да пълнят язо-
вира точно към момента
на пускане в експлоата-
ция на довеждащия водо-
провод.

Оправдаха бившия зам.-кмет
по транспорта на София

заради заплатени на дружеството
строително-монтажни работи на за-
вишени цени за над 620 000 лева и за
неизпълнени строително-монтажни
работи за близо 300 000 лв.

Прокуратурата поиска пет годи-
ни затвор за Крусев. Той отрече да е
компрометирал процедурата и
изтъкна, че ремонтът е бил огромно
предизвикателство, тъй като от 25
години не е било правено обновява-
не в тази част на София. По негови
разчети всеки ден забавяне на ремон-
та е струвал около 25 000 лв. на
дружеството “Столичен електротран-
спорт” заради недвижещите се по
трасето трамваи.

Присъдата може да бъде обжал-
вана в 15-дневен срок.

Три медала за българчета
на олимпиада по химия

ници от 28 държави.
Сребърен медал по-

лучи Павел Николов от
XI клас от Математичес-
ката гимназия в Пловдив.
Бронзови отличия заслу-
жиха дванадесетоклас-
ниците Теодор Маслян-
ков и Георги Недялков
от Софийската матема-
тическа гимназия. Ръко-

водители на отбора са
доц. Христо Чанев и гл.
ас. д-р Даниела Цекова
от Факултета по химия
и фармация на Софий-
ския университет.

Учениците се вклю-
чиха в състезанието чрез
виртуална класна стая от
Националната природо-
математическа гимназия.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Социологът Първан Симеонов
за поведението на ИТН

Президентът да назначава ЦИК
по предложение на партиите,
предлага правната комисия в НС

„Мъртвите
души” остават
в избирателните
списъци

Конституционният съд (КС) забрани на фирмите
да финансират партии, след като обяви за противо-
конституционни всички разпоредби, които регламен-
тират тези дарения. Делото бе образувано през 2019
г. по жалба на президента Румен Радев.

Конституционният съд не се обявява по принцип
срещу даренията от частни фирми за партии, но смя-
та, че Законът за политическите партии отваря врата
за недопустимо финансиране от фирми с държавно и
общинско участие. Съдът настоява да се въведе таван
за партийните дарения.

Досега законът забраняваше дарения на партии да
се дават от офшорни фирми и от търговци, които
имат просрочени публични задължения. КС смята, че
има нужда от още ограничения, и напомня, че Кон-
ституцията забранява сливането на партията и държа-
вата. Въпреки това законът позволява даренията за
партия от самата държава чрез нейните фирми.
“Възможността за пряко или косвено финансиране
на политически партии от държавата и общините
извън определеното в закона бюджетно финансиране
е конституционно недопустимо”, категоричен е КС.

Според съда неограничените възможности за ча-
стно финансиране за партиите също поставят поли-
тическия плурализъм под заплаха.

В същото решение КС казва, че държавата реално
е задължена да финансира всички партии при устано-
вени равни условия за всички. Конституционните
съдии обявяват, че публичното финансиране на пар-
тии от държавата до определен размер трябва да се
смята за конституционно дължимо. Сега държавата
финансира само онези партии и коалиции, които са
спечелили определен изборен процент при явяването
си последния парламентарен вот. След решението на
КС държавата вече ще е длъжна да финансира всяка
партия, която е спечелила дори и един глас на избори.

КС забрани на бизнеса
да финансира партии

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Големи държавни дружества, попаднали във фокуса на проверките
на парламентарната комисия по ревизията на ГЕРБ, отказват
да съдействат и бойкотират работата на депутатите, стана ясно
на поредното й заседание. От 26 писма с въпроси до различни
дружества комисията е получила само 4 отговора. Представителите
на БСП напомниха, че са настоявали ревизията да започне по-рано

Правната комисия
отхвърли предложението
на БСП за активна регис-
трация, което означава из-
чистване на т.н. “мъртви
души” от избирателните
списъци. Крум Зарков
припомни, че повече от
две години левицата пред-
лага право на вот да имат
българите, които са гла-
сували на предишните из-
бори. Да се даде срок на

лицата, които не са сто-
рили това, да подадат за-
явление и да бъдат вклю-
чени в списъка, предлага
БСП. Зарков определи
това като лесен и щадящ
метод, но идеята не беше
приета с аргумента, че
така се нарушава Законът
за личните данни. Шефка-
та на НС Ива Митева
припомни, че Конститу-
ционният съд е обявил за

недопустимо да се обявя-
ват публично лицата, ко-
ито са упражнили своя
вот. По думите й в идеята
на БСП не се съдържа
“нищо доработено, нищо
обмислено и нищо съоб-
разено с европейската
практика”. Ние сме за
пълен одит на избирател-
ните списъци, обяви Ми-
тева, но въпреки това не
подкрепи социалистите.
Нека да не действаме
прибързано, да помислим
какво правим, настоя тя.
Предложението на БСП
реално не бе гласувано,
тъй като се съдържаше в
законопроекта им,
отхвърлен на първо чете-
не, а парламентарният
правилник не позволява
същите разпоредби да се

внасят и на второ четене.
Предложението на со-

циалистите за въвеждане-
то на видеонаблюдение
чрез камери, които се
предоставят от ЦИК,
беше подкрепено от прав-
ната комисия по прин-
цип, с уточнения как да
се регламентира огласява-
нето на личните данни.
Крум Зарков поясни, че
това означава клиповете
да се излъчват на стра-
ницата на ЦИК. Това ще
реши въпроса с доказа-
телствената стройност на
заснемането, когато те
отидат в съда. Не беше
подложено на обсъждане
предложението на Борис
Цветков от БСП за из-
бор на районни съветни-
ци в градовете с районно
деление.

Прие се идеята на
ИТН и ДБ заявлението за
гласуване по настоящ ад-
рес да може да се подава
на интернет страницата
на ГРАО, като дирекция-
та ще извършва автомати-

зирана проверка на впи-
саните в заявката данни.
В нея избирателят ще
представя данните от лич-
на си карта.

Комисията реши в
ЦИК да няма представи-
тели на партиите в Евро-
пейския парламент, а само
на тези в националния.
Така съставът й ще бъде
15 души, а не 20, колкото
е в момента. Правната
комисия предлага на НС
президентът да назначава
членовете на комисията
по предложение на парла-
ментарните партии, но по
определена от него про-
цедура. Според ГЕРБ Ру-
мен Радев ще има кон-
фликт на интереси, тъй
като тази година предсто-
ят и избори за държавен
глава. ДБ и БСП се обяви-
ха за професионална из-
бирателна комисия.

За по-малко от ден
партията на Слави Три-
фонов промени два пъти
предложенията си за гла-
суването по пощата в

чужбина. На първо чете-
не те настояваха то да
действа веднага, т.е. на
евентуални предсрочни
избори. На 26 април оба-
че ИТН се обяви за екс-
периментално гласуване
по пощата в чужбина за
президентските избори,
което да се осъществява
при настоящ адрес в съот-
ветната държава, без да
се зачитат резултатите от
него. Вчера сутрин зам.-
председателят на партия-
та Тошко Йорданов вне-
се корекция, с която ИТН
се върна на първоначал-
ната си позиция. ЦИК
предупреди, че няма вре-
ме за организирането на
вот по пощата.

До редакционното
приключване на броя за-
седанието на правната
комисия не беше приклю-
чило. Не беше обявен и
дневният ред на пленар-
ното заседание, на което
евентуално ще бъдат гла-
сувани окончателно про-
мените в ИК.
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Лични лекари се сбиха с
охраната на СРЗИ за ваксини

ОБЯВА

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ÂÏÂÌÌÓ ˘Â
ÔÂÍ˙ÒÌÂ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ
‚ ÌˇÍÓË ˜‡ÒÚË Ì‡ ÒÚÓÎËˆ‡Ú‡

Õ‡ 28 ‡ÔËÎ 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò˙Ò ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË ÛÎ. ƒËÏËÚ˙
ÃÓÎÎÓ‚ì, Í‚. ìœÓÎË„ÓÌ‡î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ
Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 01:00 ‰Ó 04:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚
‡ÈÓÌ‡ Ì‡: Í‚. ìœÓÎË„ÓÌ‡î - ÛÎ. ìœÂÚ˙
œÓÚË˜î, ÛÎ. ìœÓÙ. œÂÚ˙ ÃÛÚ‡Ù˜ËÂ‚î Ë
·ÛÎ. ì÷‡Ë„‡‰ÒÍÓ ¯ÓÒÂî π115√, ‡ÈÓÌ‡
ÏÂÊ‰Û ÛÎ. ì√ÂÌ. …Ó‰‡Ì ¬ÂÌÂ‰ËÍÓ‚î, ·ÛÎ.
ìœÓÙ. ÷‚ÂÚ‡Ì À‡Á‡Ó‚î, ÛÎ. ì¿Í‡‰. √ÂÓ„Ë
¡ÓÌ˜Â‚î Ë ·ÛÎ. ì÷‡Ë„‡‰ÒÍÓ ¯ÓÒÂî; Ê.Í.
ìÃÎ‡‰ÓÒÚî 1 - ‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û ·ÛÎ.
ì÷‡Ë„‡‰ÒÍÓ ¯ÓÒÂî, ÛÎ. ìƒËÏËÚ˙ ÃÓÎÎÓ‚î
Ë ·ÛÎ. ì÷‡Ë„‡‰ÒÍÓ ¯ÓÒÂî π 50.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ
Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: Í‚. ìœÓÎË„ÓÌ‡î - ÔÂ‰
·Î. 9 Ë Ê.Í. ìÃÎ‡‰ÓÒÚî 1 - ÔÂ‰ ·Î. 132.

Õ‡ 28 ‡ÔËÎ 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â ÛÎ. ì—‚Ë˘Ó‚î,
Ê.Í. ì¡‡ÌË¯Ó‡î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚
‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì—‚Ë˘Ó‚î, ÓÚ ·ÛÎ. ì—ÎË‚ÌËˆ‡î
‰Ó ÛÎ. ì ÓÁÎÓ‰ÛÈî; ÛÎ. ì¬‡Ìˇî, ÓÚ ÛÎ.
ì—‚Ë˘Ó‚î ‰Ó ÛÎ. ìŒÔ˙Î˜ÂÌÒÍ‡î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡

‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ
Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì—‚Ë˘Ó‚î - Ì‡
Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ìfl‚ÓÓ‚‡ ˜ÛÍ‡î.

Õ‡ 28 ‡ÔËÎ 2021 „. (Òˇ‰‡), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡
Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÂÌ Í‡Ì ÛÎ. ì—‚. Ã‡Ëˇ
Ã‡„‰‡ÎÂÌ‡î, ‚.Á. —ËÏÂÓÌÓ‚Ó - —Â‚Â, ÒÂ
Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 10:00
‰Ó 18:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì—‚. Ã‡Ëˇ
Ã‡„‰‡ÎÂÌ‡î, ÓÚ ÛÎ. ìÿÛÏ‡ÍÓî ‰Ó ÛÎ. 82; Í-
Ò ì—‚. Ã‡Ëˇ Ã‡„‰‡ÎÂÌ‡î, ÛÎ. 82, ÛÎ. 83,
ÛÎ. 84, ÛÎ. 85, ÛÎ. 86, ÛÎ. 87 Ë ÛÎ. 88.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ
Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì—‚. Ã‡Ëˇ
Ã‡„‰‡ÎÂÌ‡î, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì82î.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó
ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ
Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË
·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú
‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ
ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800
121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË
ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ
¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡
‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://www.sofiyskavoda.bg/
water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ
‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
(www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡
ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡
ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú
ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„
Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡
Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Софийският университет “Свети
Климент Охридски” отново заема мяс-
то сред най-добрите висши училища в
света. В класацията на Center for World
University Rankings за 2021-2022 г.
Алма матер е сред най-добрите 4,4
процента от университетите в света. В
тазгодишното издание на класацията
участват 19 788 университета, а СУ е
на 854 място в света и на 340 в Европа.
В България вузът е първенец, а общият
му резултат в класацията е 71,2.

Методологията на организацията
включва седем показателя, групирани в
четири области. Едната от тях следи
качеството на образованието, измере-
но с броя на университетските възпи-
таници, спечелили големи академични

Среден 3,09 е общата
оценка за работата на
държавата и институци-
ите през 2020 г. за грижа
за децата. Същата е сред-
ната оценка и за измина-
лото десетилетие. Това
стана ясно при предста-
вянето на десетото изда-
ние на мониторинговия
доклад “Бележник: Какъв
е средният успех на
държавата в грижата за
децата” на Национална-
та мрежа за децата. Бе-
лежникът е независим
доклад, който оценява
напредъка на държавни-
те политики за деца чрез
анализ, основан на факти
и данни в 9 области, и
включва и конкретни
препоръки за бъдещата

Общопрактикуващи лeкaри
oт Coфия, чакали часове на
опашка за ваксини, ce cбили c
oхрaнaтa нa Стoличнaтa
рeгиoнaлнa здрaвнa инcпeкция.
Нaлoжилo ce дa бъдe извикaнa
пoлиция, кoятo дa въвeдe рeд.
Дo нaпрeжeниeтo ce cтигнaлo,
когато куриер от ваксинацио-
нен пункт ги прередил. Лека-
рите са категорични, че липса-
та на организация от СРЗИ е
причина за безредието в поне-
делник следобед.

Според СРЗИ причината са
лекарите. “Тaкoвa пoвeдeниe
нe пoдoбaвa нa нитo eдин лeкaр
или мeдицинcкo лицe! РЗИ имa
прaвoмoщия eдинcтвeнo дa

Мерките може да бъдат затегнати отново, ако хората не ги спазват

инфoрмирa, чрeз пoдaдeнитe
дo нac е-mаil aдрecи, личнитe
лeкaри нa тeритoриятa нa грaд
Coфия, чe имa нaлични вaкcини
и кoгa - дaтa и чac, РЗИ щe имa
гoтoвнocт зa рaздaвaнeтo им,
кoeтo и прaвим винaги.
Мнoгoкрaтнo дирeктoрът нa
CРЗИ д-р Данчо Пeнчeв
рaзгoвaря cъc cъcлoвнaтa
oргaнизaция и cтoличнaтa й
cтруктурa зa cъздaвaнeтo нa
oргaнизaция, нo зa cъжaлeниe
дo тoзи мoмeнт нямa тaкaвa”,
оправдава се СРЗИ. От инспек-
цията твърдят, че във вторник
зa вaкcини нe ce e явил нитo
eдин личeн лeкaр.

В понеделник лекарите са

чакали за ваксини, които са
втора доза, коментира за
ДУМА д-р Георги Миндов,
председател на столичната
съсловна организация. Той
обясни, че колегите му чакали
над 3 часа на опашката, лип-
свала дoбрa oргaнизaция зa
рaздaвaнeтo нa флaкoнитe,
кaктo и oбявявaнe нa нaлич-
нитe прeпaрaти. Лeкaритe ce
пoдлaгaт нa унижeния, комен-
тира д-р Миндов.

Днес се очаква правителст-
вото в оставка да реши удължа-
ване на извънредната епиде-
мична обстановка. Ако липсва
съобразяване с реалността,
мерките ще бъдат отново за-

тегнати, заяви главният държа-
вен здравен инспектор доц.
Ангел Кунчев.

По отношение на ваксини-
те срещу КОВИД-19 Кунчев
бе категоричен, че не се пла-
нира да станат задължителни,
но добави, че има професии,
в които би трябвало имуни-
зацията да е задължителна, и
даде пример с поредния взрив
на зараза в старчески дом в
Бургас.

Заради спазването на мер-
ките, които бяха безпрецедент-
ни, и това, че се научихме да
използваме дезинфектанти,
имаме изключителен спад при
останалите инфекциозни забо-

лявания, подчерта доц. Кунчев.
През 2020 г. болните от кок-
люш са намалели от 70 през
2019 г. на 27 случая, при мор-
били - от 1231 на 257, като
последният случай е ругистри-
ран на 18-20 май, при паротит
от 50 на 13. Кунчев подчерта,
че заради извънредното поло-
жение през 2020 г. ваксинаци-
ите срещу други инфекциозни
заболявания се забавиха, но
във втората половина на годи-
ната бяха наваксани. При ня-
кои болести, като туберкуло-
зата, дори има увеличение на
ваксинационнния обхват. Ми-
налата година има ръст и при
ваксинирането срещу грип.

Софийският университет
е сред най-добрите 4,4% в света

отличия. Друг критерий е заетостта на
възпитаниците, които са заемали вис-
ши ръководни длъжности в най-големи-
те световни компании. Качеството на
преподавателите се определя според
спечелилите големи академични отли-
чия, а накрая се взема и нивото на на-
учните изследвания.

Тhe Center for World University
Rankings е водеща консултантска орга-
низация, предоставяща политически,
стратегически и консултантски услуги на
правителства и университети за подоб-
ряване на образованието и резултатите
от научните изследвания. Тя публикува
авторитетни глобални университетски
класации, известни с обективността, про-
зрачността и последователността си.

работа на държавата и
институциите.

Най-висока оценка -
добър 3,71, получава об-
разованието, тъй като в
началото на пандемията
системата успя за срав-
нително кратко време да
организира неприсъстве-
ната форма на обучение.
Въпреки това до края на
годината останаха про-
блемите с липсата на
цялостен обхват на всич-
ки групи ученици, недо-
стиг на електронни уст-
ройства и интернет
връзка, липсата на до-
статъчна подкрепа за де-
цата със специални по-
требности и децата от
маргинализирани групи.
Здравното и сексуалното

образование останаха на
заден план. Най-ниската
оценка - среден 2,50, по-
лучава закрилата на де-
цата от всички форми на
насилие. Спорт, отдих и
свободно време получа-
ват среден 2,75.

От 10-годишния об-
зор става ясно, че все
още липсва цялостна
визия за благосъстояни-
ето на децата в Бълга-
рия. Нещо повече,
през последните чети-
ри години се наблюда-
ва влошаване на ситуа-
цията във всички обла-
сти, засягащи полити-
ките за деца, и сериоз-
но отстъпление от поети-
те ангажименти за гаран-
тиране на правата им.

Държавата получи тройка
за грижата си за децата

СНИМКА БГНЕС

Морският спецразузнавателен отряд проведе парашутни
скокове край Балчик. Скоковете бяха извършени от самолет
C-27J “Спартан” от 16 Транспортна авиационна група от ВВС
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Свинете са намалели четири
пъти, говедата - три
Производителите на храни отново поискаха сваляне на ДДС за сектора

За последните 20 години
поголовието на прасетата у нас
е намаляло четири пъти, а това
на говедата - тройно. Това съоб-
щи председателят на Асоциаци-
ята на месопреработвателите
Атанас Урджанов по време на
кръгла маса на тема, посветена
на храните. По време на среща-
та браншовици настояха за по-
нисък ДДС на всички храни.

По думите на Урджанов,
докато през 1999 г. в страната
са отглеждани 1,6 млн. говеда,
то днес броят им е намалял до
500 000. Драстичен спад на
поголовието се наблюдава и при
свинете - от 4 млн. на 1 млн.
животни в периода 1999-2021 г.
Според него основният проблем
пред бранша е липсата на
българска суровина, основно
при свинското и говеждото
месо. Единствено пилешкото ни
стига, категоричен бе той, като
допълни, че спадовете в сектора

са в размер на 10-15%.
Подобни спадове се наблю-

дават и при винопроизводите-
лите. Според председателя на
Националната лозаро-винар-
ска камара Йордан Чорбад-
жийски преди 20 години в
България са се отглеждали 3,3
млн. дка лозя, а към днешна
дата са регистрирани 650 000
дка, от които се обработват
едва 320 000 дка. “Суровина
няма, никой не иска да отглеж-
да лозя, защото програмата,
която ги подпомага, е една
единствена - 15 евро на дка на
година, а тя не стига доникъде.
С нашите високи цени на су-
ровината - купуваме скъпо,
правим скъпи продукти и не
можем да сме конкурентоспо-
собни никъде по света, защото
цените ни са твърде високи”,
поясни той и допълни, че си-
вият сектор при високоалко-
холните напитки е над 50 на

сто. Именно поради тази при-
чина винари призовават лоза-
рите да не продават на съмни-
телни субекти, а на лицензира-
ни винопроизводители, като по
този начин няма да могат да се
крият осигуровки и ДДС.

За сериозни сътресения в

сектора на млекопреработване-
то загатна Димитър Зоров, кой-
то е председател на браншова-
та асоциация. “Негласното мне-
ние на министъра на земедели-
ето е, че има ръст в производ-
ството на храни, но ние отчи-
таме обратното, особено на

млечни продукти от мляко”,
коментира той и призова да
бъде въведен ясен регламент за
работа и еднакви критерии при
преработката на продуктите. В
противен случай световни опе-
ратори ще продължат да напу-
скат страната.

От Националния браншови
съюз на хлебарите и сладкарите
пък са на мнение, че ДДС на
храните трябва да бъде значи-
телно намален, тъй като това би
довело до няколко положителни
резултата - увеличаване на
вътрешното потребление, пови-
шаване на конкурентоспособ-
ността, засилена работа по от-
ношение на качеството и възпи-
таване на потребителския вкус
в най-младото поколение. Важ-
на тема за хлебарите и сладка-
рите продължава да бъде стиму-
лирането на суровинното про-
изводство. “Наложително е да
се говори и за зелените коридо-
ри за транспортиране на хра-
ни”, подчерта председателят на
Съюза Мариана Кукушева.

Миналата година консумацията на бира в Европа
е спаднала, след като баровете и ресторантите бяха
затворени, за да се предотврати разпространението
на коронавируса, предаде ДПА, цитирайки асоциа-
цията “Пивоварите на Европа”. През 2020 г. продаж-
ба на бира е била с 34 милиона хектолитра или 9
процента по-малко от 2019 г. Антиковидните мерки
особено тежко са засегнали хотелиерския и ресто-
рантьорския сектор със спад в консумацията на бира
от 42% - от 126 милиона хектолитра до около 75
милиона хектолитра. Леко са се увеличили продаж-
бите на дребно на бира, но не достатъчно, за да се
компенсират загубите, казват производителите.

Заради пандемията са изгубени и много работни
места - повече от 800 000 във веригите за доставки
на пивоварната индустрия. Това е една трета от ра-
ботните места в сектора, като намаляването е от 2,6
милиона на 1,8 милиона. Продажбите на бира по
време на пандемията са спаднали до исторически
ниски равнища и в Германия, отбелязва германската
информационна агенция. Пивоварните са продали
миналата година 8,7 милиарда литра или 5,5 процен-
та по-малко от 2019 г., съобщи през февруари Феде-
ралната статистическа служба.

Приходите от данъка върху спестявания са нищожниПандемията удари
консумацията
на бира в Европа

Облагането на дохо-
дите на българите от
спестяванията им в бан-
ките става все по-незна-
чителен източник на при-
ходи за бюджета. За ця-
лата 2020 г. от данък
“лихви”, който е 8% от
размера на дохода, в хаз-
ната са влезли едва 5,6
млн. лева, става ясно от
годишния отчет на НАП
за събраните налози.

Данъкът е сравнител-
но нов за страната. Той
бе прокаран от бившия
финансов министър Си-
меон Дянков през 2012 г.
и влезе в сила от следва-
щата година, въпреки че
срещна огромен отпор от
всички страни и дори в
ГЕРБ имаше известна
съпротива. Основните
аргументи на противни-
ците на данъка бяха, че
той наказва спестовните
хора. Самите банки бяха

против държавата да им
създава допълнителни
бюрократични задълже-
ния да начисляват и вна-
сят данъка. Дянков обаче
настояваше, че така само
за година ще вкара спаси-
телни 120 млн. лева в бю-
джета, който тогава бе в
тежко състояние.

Данъка ще го усетят
само богатите, които
имат големи влогове, “ус-
покояваше” по онова вре-
ме премиерът Бойко Бо-
рисов. Интересен “де-
тайл” е, че заместникът му
имаше и други идеи за
“гарниране на постната
бюджетна пица”  - чрез
облагане на доходите на
гражданите, спечелили от
хазартни игри и от борсо-
ви сделки. Такива данъци
обаче не бяха въведени.

Постъпленията от
данъка върху лихвите ни-
кога не достигнаха поста-

вената от Дянков цел, а с
времето непрестанно се
смаляваха, за да стигнат
дъното си през миналата
година. Това се случва на
фона на ударно увелича-
ване на спестяванията в
банките. По данни на БНБ
“белите пари за черни
дни”, които българите
държат на влог, вече са
над 61 млрд. лева.

Парадоксът приходи-
те от данък “лихви” да
намаляват драстично е за-
ради това, че наред с ръста
на депозитите и влоговете

има и тенденция за не-
прекъснато намаляване на
лихвите, които вече са
символични и клонят към
нулата. Именно това е ос-
новната причина при мно-
гомилиардната маса пари
хората да получават
съвсем микроскопични
лихви и съответно банки-
те да начисляват и внасят
в хазната съвсем дребни
суми като данък върху
дохода, който изплащат на
клиентите си.

Както се вижда от дан-
ните на НАП, приходите
за цялата минала година от
данък “лихви” са едва 5,6
млн. лв., което е с 9% по-
малко в сравнение с 2019
г. Данъкът върху лихвите
по депозитни сметки на
граждани формира 0,2%
от общите приходи от
данъци върху доходите на
физически лица, пише в
отчета на НАП за 2020 г.

Протест спря загробването на 40 000 кокошки в Малево

СНИМКА NOVINI.BG

На протест излязоха десетки жители
на хасковското село Малево заради за-
почналото загробване на 40 000 кокошки
край селото. Животните са унищожени
във ферма в Криво поле, където беше
установено огнище на птичи грип. Хора-
та разбрали случайно в понеделник следо-
бед, че на метри от параклиса край селото
е започнало загробване на умъртвените
птици от огнището на птичи грип във
ферма в Криво поле. Местните жители се
опасяват, че разлагането ще засегне и
реката, и помпената станция, предаде БНР.
Кметът на селото Михаил Михайлов за-
яви: “Пълно безумие е това - на 200 м от
питейната вода, на 500 м от селото и на
5 м от асфалтов главен път”.

Жителите блокираха пътя към село
Корен с настояване да се спре загробва-

нето на мъртвите птици и вече поставе-
ните в ямите да бъдат преместени. При
тях пристигна изпълнителният директор
на Българската агенция по безопасност
на храните проф. Паскал Желязков, кой-
то заяви, че загробването спира. За пре-
местването на вече загробените кокошки
все още не е взето решение. Предстои
заседание при областния управител на
Хасково Стефка Здравкова.

На 23 април във фермата в хасков-
ското село Криво поле бе открито огни-
ще на птичи грип, а в понеделник започна
евтаназирането по хуманен начин на
всички засегнати от контакт птици от
животновъдния обект. Вчера започна и
превантивно вземане на проби за инфлу-
енца от всички по-големи ферми за от-
глеждане на птици в областта.
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на 82 години
Дните минават неусетно,

а споменът за теб е все така мил и скъп.
Винаги ще си спомняме за твоите добри

съвети и благородство.
ДЪЛБОК ПОКЛОН!

От семейството

Окопаването на отиващата
си от властта партия на Бойко
Борисов продължава в държав-
ната икономика, показват данни
от търговския регистър. Според
тях бившият зам.-министър на
земеделието  Георги Костов,
който в момента е съветник на
аграрния министър Десислава
Танева, влиза в борда на Север-
ноцентралното държавно (гор-
ско) предприятие. В управата на
друга аграрна фирма, осигуря-
ваща напояване - “Земинвест”,
за нов мандат е преизбран синът
на депутата от ГЕРБ Димитър
Главчев. Само преди броени дни

Предложеното увеличение на цените
на природния газ за май с 8 на сто е
прогнозно и отразява нивата на европей-
ските борси отпреди две седмици. Това
каза по време на общественото обсъжда-

От събота държавно-
то дружество “Електрое-
нергиен системен опера-
тор” отново ще започне
официално да дава пари
на няколко ТЕЦ-а, сред
които и тези на Ахмед
Доган и Христо Ковачки,
пише capital.bg. Такива
плащания имаше и през
февруари (договорите за
тях бяха сключени през
януари), но вероятно за-
ради предизборната кам-
пания през март и април
месечните дотации бяха
спрени, поне официално.
Това обаче повдига
въпроса защо един месец
трябва да се плащат ми-
лиони на някого, след като
през следващия няма ни-
какъв проблем, ако това
не се прави.

Кой каква сума ще
получи обаче не може да
се каже, тъй като както и
през февруари, така и сега

ГЕРБ завладява
държавните фирми
Депутатски син и съпругът на Севда тв стават  бордоваци

Тецове на Доган и Ковачки пак
получават пари от държавата

Данъците и налозите представляват
40% от сметките за електричество, начис-
лени на домакинствата в ЕС през втората
половина на 2020 г., като при домакин-
ските сметки на газа този дял е 32 на сто.
Това покзават данните на “Евростат”.

През втората половина на 2020 г.
средните цени на електроенергията за до-
макинствата в Европейския съюз са нама-
лели леко до 21,3 евро за 100 киловатчаса
(кВтч, kWh) в сравнение с втората поло-
вина на 2019 г., когато бяха 21,7 евро за
100 кВтч). Най-големият спад на цените
на електроенергията е отчетен в Нидер-
ландия, Кипър и Швеция (съответно с -
33,8 на сто, -24,1 на сто и -17,2 на сто).

Най-ниските цени на тока за домакин-
ствата са в България (9,8 евро за 100 кВтч),
Унгария (10,1 евро) и Естония (12,9 евро),
а най-високи - в Германия (30,1 евро),
Дания (28,2 евро) и Белгия (27,0 евро),
показва европейската статистика.  Най-
голямо увеличение отчитат Люксембург
(+10,3 на сто), Полша (+9,7 на сто) и Сло-

лидерът на БСП Корнелия Ни-
нова алармира от парламентар-
ната трибуна, че на изпроводяк
ГЕРБ овладява земеделието,
енергетиката и др. сектори, като
масирано назначава за нови 5-
годишни мандати свои хора в
държавните фирми. Новият пар-
ламент прие мораториум за
нови назначение, който бе об-
народван на 23 април, но до
влизането му в сила редица сме-
ни в бордовете вече бяха напра-
вени.

“Да, след проведен конкурс
бях избран за независим пред-
ставител в управата на държав-

ното горско предприятие”, заяви
Георги Костов. Междувременно
обявен без излишен шум конкурс
за избор на трима държавни
представители в управата на
държавния газов оператор “Бул-
гартрансгаз” остави начело до-
сегашния му директор Владимир
Малинов и още един от членове-
те на борда - съпругът на пиар-
ката на премиера Бойко Бори-
сов Севделина Арнаудова Делян
Димитров. Той влезе в полезре-
нието на обществото, защото със
съпругата му се сдобиха с лук-
созна къща за над 1 млн. лв. Над-
зорният съвет на дружеството

обявява конкурса за избор на нов
управителен съвет на 12 април,
седмица след парламентарните
избори, които показаха, че ГЕРБ
слиза от сцената. Надзорът на
“Булгартрансгаз” също е нов и
съставът му е в процес на впис-
ване в Търговския регистър.
Кандидатите да управляват “Бул-
гартрансгаз” са имали 10 кален-
дарни дни да подадат документи-
те си за участие в конкурса, кой-
то се провежда на два етапа -
вторият е защита на концепция
за развитието на газовия опера-
тор. Желаещи да влязат в съвета
са били Малинов, Димитров,

Колева и Ромен Кишкин. Послед-
ният обаче е отстранен от кон-
курса, тъй като не отговаря на
изискването да има висше обра-
зование, образователно-квалифи-
кационна степен “магистър”.
Така до защитата на концепция
са допуснати точно трима кан-
дидати, колкото са и обявените
места в борда. Това практически
ги прави сигурни негови члено-
ве, а събеседването с тях и де-
сетдневният срок за оценка как
са се представили на устното ин-
тервю изглеждат формални.

Коментар на стр. 8

На 1 май казват новата цена на газа 40% от сметката за ток е данъци
цените на парното и топлата вода.

“Осреднената продажна цена на “Бул-
гаргаз” за периода 1 юли 2020 - 30 април
2021 г. е по-ниска от определената от
КЕВР прогнозна цена на природния газ,
която се използва за определяне на цената
на топлинната енергия. По наши изчисле-
ния, с малко над 12%. Тенденцията “Бул-
гаргаз” да предлага по-ниска цена на при-
родния газ в сравнение с цените на евро-
пейските пазари ще продължи през след-
ващите месеци. По нашите предварителни
калкулации цената ще бъде около 10-11%
по-ниска в сравнение с цените на евро-
пейските газови пазари”, обясни Павлов.

Предложението природният газ да
поскъпне идва на фона на поскъпващо
синьо гориво и нестабилни цени на пет-
рола на европейските и световните паза-
ри, на ръст на стойностите на тока и скок
на цените на въглеродните емисии. Окон-
чателната промяна в цените ще е ясна на
1 май, когато “Булгаргаз” ще внесе и ак-
туализираното си предложение.

не на цените изпълнителният директор
на “Булгаргаз” Николай Павлов. От ду-
мите му стана ясно, че през целия отоп-
лителен сезон топлофикациите са купу-
вали газа на по-ниски цени от тези, по
които енергийният регулатор е изчислил

Николай Павлов

вакия (+8,8 на сто). Основната причина за
увеличението е цената на енергията.

През същия период средните цени на
природния газ ЕС също са намели слабо
до 7 евро за 100 киловатчаса (кВтч) спря-
мо втората половина на 2019 г. Най-го-
лямо е било увеличението на цените на
газа в Германия (+5,4 на сто), в Холандия
(+4,7 на сто) и в Португалия (+0,9 на
сто). В еврово изражение най-ниски са
били средните цени на газа за домакинст-
вата в Латвия (2,8 евро за 100 кВтч),
Литва (3,0 евро) и Унгария (3,1 евро), а
най-високи - в Холандия (10,1 евро),
Италия (9,0 евро) и в Испания (8,9 евро).

липсва каквато и да е пуб-
личност - уж са проведе-
ни търгове, но имената на

класираните кандидати са
заменени с цифрови кодо-
ве. От ЕСО не са отгово-

рили на въпроса защо са
скрили имената на класи-
раните участници.

На 28.04.2021 г. се навършва

без

ГЕОРГИ АТАНАСОВ
КЕМАЛОВ

ЕДНА ГОДИНА
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Нов план на Запада
за Сърбия и Косово
ЕС ще финансира пускането на високоскоростен влак
между Белград и границата със Северна Македония

В Косово ще бъде създадена “авто-
номна област Северно Косово”,
сръбската православна църква ще има
“привилегирован статут”, а Белград
няма да препятства членството на
Прищина в международни и регионал-
ни организации.

Такива условия са вписани в публи-
куван в излизащия в Прищина вестник
“Коха Диторе” неофициален работен до-
кумент (нон-пейпър), за който се твърди,
че е изготвен от Германия и Франция.

Инициативата предвижда ЕС да за-
пази функцията си улесняване на проце-
са, който трябва да доведе до подписва-
нето на правно обвързващо споразуме-
ние между Сърбия и Косово.

“Президентът на Сърбия Алек-
сандър Вучич, представляващ Белград,
и премиерът Албин Курти, представ-
ляващ Прищина, ще водят преговорите

за финализиране на споразумението за
нормализиране на отношенията между
страните. Процесът трябва да приклю-
чи преди края на февруари 2022 г.”, се
казва в документа.

Страните трябва да се споразумеят
за създаването на “автономна област
Северно Косово” като отделна админис-
тративна единица на регионалното само-
управление в Косово. Тя ще има право да
регулира законодателството в областта
на икономиката, финансите, собстве-
ността върху инфраструктура, култу-
рата, образованието, здравеопазването,
социалната защита, съдебната система,
полицията, урбанизацията и европей-
ското сътрудничество, в съответствие
с Конституцията на Косово и местно-
то законодателството. Границите на
областта трябва да включват градовете
Звечан с 35 села, Лепосавич със 72 села,

Северна Митровица и кадастралната
зона на Зубин Поток с 63 села.

Агенция БГНЕС твърди, че планът
имал подкрепата на САЩ и ЕС. Но
посолствата на Германия и Фанция в
Прищина обявиха публикацията на
“Коха диторе” за фалшива новина.
Може да има такъв документ, но той
със сигурност не е немско-френски”,
твърди германският посланик.

Междувременно сръбският президент
Александър Вучич обяви при визитата
си в Брюксел, че е договорил финансира-
не от ЕС за строителство на високоско-
ростна жп линия между Белград и Ниш,
която ще продължи до границата със
Северна Македония. Европейската по-
мощ от 700 млн. евро е 35-50% от стой-
ността на проекта. Вучич посочи, че тра-
сето ще позволи по-добър транспорт
между Западна Европа и Истанбул.

ЕС зове за разрешаване
на спора София-Скопие

Еврокомисарят по разширяване-
то Оливер Вархели призова след сре-
щата в Брюксел с македонския пре-
зидент Стево Пендаровски за разре-
шаване на спора между София и
Скопие. “Подчертах подкрепата за
официалното откриване на прегово-
рите за членство и необходимостта
Съветът на ЕС да постигне съгласие
относно рамката за преговори. За
Македония и България е важно да
намерят взаимно приемливо реше-
ние”, написа Вархели в “Туитър”.

Забраниха временно
организации на Навални

Московската прокуратура забра-
ни временно дейността на три ре-
гионални организации на опозиционе-
ра Алексей Навални и основания от
него “Фонд за борба с корупцията”.
Забраната остава в сила до произ-
насянето на съда по подадените
срещу тях искове. Прокуратурата
настоява организациите да бъдат
признати за екстремистки. В иска й
се посочва, че “под прикритието на
либерални лозунги тези организации
създават условия за дестабилизира-
не на социалната и обществено-
политическата ситуация в страна-
та и целта им е промяната на
конституционния строй, включител-
но чрез използването на сценария на
“цветната революция”.

САЩ изплащат
$1,6 млн долара за
арест на протестиращи

Властите във Вашингтон се съгла-
сиха да платят над 1,6 млн долара
по две дела за ареста на около 200
протестиращи по време на иногура-
цията на бившия президент на САЩ
Доналд Тръмп през януари 2017 г.,
съобщи в. “Вашингтон пост”. Поли-
цейските служители са нарушили кон-
ституционните права на журналис-
ти, наблюдатели и протестиращи.
Те са ги   оставили 16 часа без храна,
вода и достъп до тоалетна.

Вандали вилняха
на полицейски паркинг

Вандали повредили 14 полицейски
коли на специален паркинг за полицей-
ски автомобили в град Рюнжи, южно
от Париж, съобщи в. “Паризиен. Те
проникнали на паркинга през нощта,
изрязвайки дупка в оградата. Счупи-
ли са фаровете и стъклата на някои
автомобили, обърнали са една от
колите, намазали са я с боя и са
оставили на нея свинска глава. “Дори
хвърляха конфети, сякаш има праз-
ник”, твърди местен служител. Те са
били непълнолетни хулигани. Повре-
дените коли са предимно остарели
модели, които е планирано да бъдат
изхвърлени с течение на времето.

СНИМКИ БГНЕС

Израелски войници в акция по време на сблъсъци с палестинци в центъра на град Наблус, Западния бряг.
Младежи от този град излязоха на протести в знак на солидарност със сънародниците им в Ерусалим, които
негодуваха, че по време на Рамадана бе ограничен достъпа по Портата на Дамаск и други места в стария град

СЗО: Засилва се
КОВИД-пандемията

Подкрепа за нов данък
върху гигантите

Германия и Франция изразиха подкрепа за призива на
САЩ да бъде наложен глобален минимален корпорати-
вен данък от 21%, който е насочен срещу мултинацио-
нални дигитални компании като “Амазон”и “Гугъл”. На
хората им писна от големите компании, които не плащат
справедливия си дял от данъци, заяви френският финан-
сов министър Брюно Льо Мер пред в. “Ди цайт”. Гер-
манският му колега Олаф Шолц добави, че няма “нищо
против предложението на САЩ”.

Президентът Джо Байдън предлага допълнителни $80
милиарда за Службата за вътрешни приходи, за да предпри-
еме мерки срещу укриването на данъци от хората с високи
доходи, съобщиха медиите, цитирани от БГНЕС.

Отделно Байдън вдига почасовите заплати на федерални-
те служителите до $15 долара на час, което е стъпка към
изпълнението на даденото му обещание. Става дума за сто-
тици хиляди хора, които не са служители на държавата, но
работят за нея по договори за наемане от фирми. Сега тази
заплата е $10,95 на час. Заплати ще се увеличават всяка
година въз основа на инфлацията.

КОВИД-пандемията се засилва, заяви в Женева директорът на
СЗО Тедрос Гебрейесус. “Отчита се увеличаване на заразените
за девета поредна седмица, има ръст и на смъртните случаи за
шеста поредна седмица. Имаше почти толкова новозаразени в
света миналата седмица, колкото в първите пет месеца от панде-
мията”, уточни той.

Инспектори от ЕМА са в Русия, за да оценят  ваксината
“Сутник V”. “Предстои преглед не само на производството, но
на клиничните изпитвания”, каза шведският експерт Рикард
Бергстрьом. Ако бъде одобрена, ваксината може да бъде в Шве-
ция още през юни, обясни той.

Германия може и да няма нужда от “Спутник V”, ако ЕМА
не я одобри в скоро време, заяви канцлерката Ангела Меркел.

Междувременно Еврокомисията заведе съдебен иск срещу
компанията “АстраЗенека” заради нарушения договора за вакси-
ните, съобщи “Юронюз”. Компанията достави само около поло-
вината от обещаните дози за първото тримесечие, забави достав-
ките и през второто тримесечие.

САЩ ще дадат 60 млн дози от “АстраЗенека” на други страни,
обяви Белия дом, цитиран от Би Би Си.

Жителите на град Янгон
излязоха на поредния протест
слещу хунтата в Мианмар.
Продемократичните активисти
критикуваха споразумението на
АСЕАН (регионалната организация
за икономическо сътрудничество)
с властите на страната им
и предупредиха, че ще
продължат протестната вълна
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СВЕТОВЕН ДЕН НА БЕЗОПАСНОСТТА И

ЗДРАВЕТО ПРИ РАБОТА. Обявен през 2003 г. от
Международната ор-
ганизация на труда
(МОТ) с цел да привлече
вниманието на светов-
ната общественост
към охраната на тру-
да и здравето на работника. От 1996 до 2003 г.
се отбелязва като Международен ден на соли-
дарност с пострадалите при трудови злополуки
или професионални заболявания. Статистиката
на МОТ показва, че всеки работен ден от домо-
вете си излизат около 1000 души, които ще за-
гинат на работното си място. Между 250 и 300
милиона са трудовите злополуки в света всяка
година.

1867 - ПАНАЙОТ ХИТОВ ПРЕКОСЯВА ДУ-
НАВ НАЧЕЛО НА ВЪСТАНИЧЕСКА ЧЕТА. 30-те
души се прехвърлят на българ-
ския бряг край Тутракан. Зна-
меносец е Васил Левски. Планът
на Хитов предвижда четата да
се придвижи до Сливенския Бал-
кан. Там да изчака четата на
Филип Тотю, след което да се
пристъпи към организиране на
въстанически действия в цяла-
та страна.

1943 - УМИРА ТОДОР ВЛАЙКОВ, ПИСАТЕЛ,
ОБЩЕСТВЕНИК И ПОЛИТИК (Р. 1865 Г.). Редо-
вен член на БАН от 1900 г.
Съставя читанки за I, II, III и IV
отделение, оценени високо и
преиздавани многократно. Един
от основателите и председател
(1898) на Българския учителски
съюз. От 1900 г. е член на Демо-
кратическата партия. Един от
създателите на Радикалдемо-
кратическата партия. Депутат, председател на
Съюза на българските писатели. Окончателно се
оттегля от политическия живот през 1931 г.
Сред по-известните му съчинения са “Дядовата
Славчова унука”, “Преживяното” и др.

1992 - УМИРА ПАРАШКЕВ ХАДЖИЕВ, КОМ-
ПОЗИТОР, ПЕДАГОГ И ОБЩЕСТВЕНИК (Р. 1912
Г.). Голямото му музикал-
но дарование, съчетано с
невероятна тонова ин-
венция, го превръщат в
харизматична личност с
международни измере-
ния. В националната ни култура най-значим е
приносът му за развитието на музикално-сце-
ничното изкуство. Със създаваните опери, опе-
рети и балет той се утвърждава в музикалния
летопис като “българския Верди”.

1997 - ВЛИЗА В СИЛА КОНВЕНЦИЯТА ЗА
ЗАБРАНА НА ХИМИЧЕСКОТО ОРЪЖИЕ. Разра-
ботена е от конференцията по
разоръжаване в Женева в пери-
ода 1980-1992 г. Това е първото
международно споразумение за
ликвидиране на цял клас оръжие
за масово унищожение. Об-
хватът и задълженията на
държавите в системата за проверка на спазва-
нето й нямат прецедент. Конвенцията е откри-
та за подписване на 13 януари 1993 г. и е подпи-
сана от 130 държави, в т.ч. и от България.

2001 - ДЕНИС АНТЪНИ ТИТО (САЩ) СТАВА
ПЪРВИЯТ КОСМИЧЕСКИ ТУРИСТ. Мултимили-
онерът, който има висше
образование по астронав-
тика и аеронавтика и е
работил за НАСА, пътува
на руския космически кораб
“Союз ТМ-32”. Прекарва
почти 8 денонощия в Кос-
моса, като прави 128 обиколки на Земята. Запла-
ща 20 млн. щ.д. за пътуването, но негови близки
предполагат, че е платил по-малко - около 12 млн.

Бордоваци

Досегашните управ-
ляващи преминаха всич-
ки граници. Като усети-
ха, че изпускат властта,
ГЕРБ започнаха ударно
да окопават свои хора в
управлението. А къде
това става най-лесно - в
държавните и общински-
те фирми. Назначават,
фактурират услуги. И
всичко става “законно”,
по новия Закон за пуб-
личните предприятия,

приет от ГЕРБ.
Доскоро приближе-

ните до властта става-
ха бордоваци заради
парите за обществени
поръчки, които се раз-
пределяха там. През по-
следните години става
въпрос за 15-16 милиар-
да лева. Сега обаче има
нова примамка - Планът
за възстановяване и ус-
тойчивост, за чиято реа-
лизация България може
да разчита на 12 милиар-
да евро. Някои държавни
предприятия са особено
апетитни заради огром-
ните пари, които ще ус-
вояват. “Напоителни си-
стеми” са предложили
265 обекта за модерни-
зация срещу близо 848
милиона лева. Или оне-
зи 511 милиона, предназ-
начени за проект за ди-
гитализация и информа-
ционни системи на “Еле-

ктроенергиен системен
оператор”. Българският
енергиен холдинг (БЕХ),
под чиято шапка е цялата
държавна енергетика,
получи ново ръководст-
во за следващите три го-
дини. Само че новите
директори не могат да
ръководят. Софийският
градски съд е спрял впи-
сването им заради опит в
управата да бъде вкаран
човек, неучаствал в кон-
курса - бившият пиар на
БЕХ Александър Църно-
речки, син на бивш райо-
нен кмет от ГЕРБ в Со-
фия.

С нови бордове са
“Булгартрансгаз” и АЕЦ
“Козлодуй”, а в тях вли-
зат Владимир Уручев -
бивш евродепутат от
ГЕРБ, Илия Илиев - бивш
главен секретар на МВР,
Снежана Йовкова-Марко-
ва - съпруга на главния

секретар на транспорт-
ното министерство, и др.
Медиите разкриха и дру-
ги съпруги на високопо-
ставени гербери в бордо-
вете. Кристина Стояно-
ва в борда на ВМЗ-Со-
пот е съпруга на главния
секретар на земеделско-
то министерство. А Ве-
селина Карамилева-То-
дорова, чийто съпруг
Тошко Тодоров е зам.-
председател на Сметната
палата, е в “Ръководство
на въздушното движе-
ние” (РВД) от 2015 г.
насам. Още през февруа-
ри бяха подновени и
бордовете на 17 държав-
ни фирми от транспорт-
ния сектор.

Уж сваляме ГЕРБ,
пък всичко ще е същото.
После се чудим, защо те-
цовете на Ковачки и До-
ган се точат за още пари
за студения резерв...

Да обичаш на инат

Нашата работа е като
да обичаш на инат, каза
един лекар. От едната
страна са пациентите,
чакащи ваксините си, а
от другата - родната бю-
рокрация, старателно
градена на стабилната
основа “наш човек”.
Ами, народопсихология,
бихме казали. Но когато

умират по 100 и повече
души дневно само от
една болест и хиляди се
борят за живота си, се
очаква народопсихоло-
гията да напусне зоната
си на комфорта.

Доживяхме нещо, ко-
ето го няма нийде по
света - лекари се бият,
за да получат ваксини за
пациентите си. Защото
очевидно някой не си е
свършил работата и не е
организирал опашката
така, че да няма ощетени
или облагодетелствани, а
само справедливо полу-
чаващи онова, за което
чакат с часове. И ако
това е част от успешния
(според властта в остав-
ка) “български модел” за
управление на корона-
кризата, как ли изглеж-

дат неуспешните модели
на Запад?

“Моделът” е провал.
Затова никоя държава по
света не го припознава и
не го прилага. Този модел
остави болни хора да
умират пред болничните
врати. Остави мнозина
без своевременно лече-
ние, което ги направи
уязвими и за КОВИД-19.
Оставя без ваксини най-
уязвимите, сякаш за да
намали чакащите за без-
платни или частично пла-
тени лекарства, чакащите
пенсия, преживяващите
от социални помощи.
Този модел остави без
препитание хиляди с оп-
равданието КОВИД-19.

Същият “модел” вна-
ся в умовете на българи-
те повече съмнения за

ваксините, отколкото
увереност, че това е
пътят към спасението. И
сякаш у нас много повече
от всяка друга държава в
този процес преоблада-
ват политиката и парите.

Дали предстоящите
празнични зелени ко-
ридори са определени
“от горе” или според
възможностите на лечеб-
ните заведения? Защо
превес имат “коридори-
те” в частни лечебни за-
ведения пред тези в
държавни и общински?
Реален ли е броят на
ваксинираните? Реален
ли е броят на т.нар. из-
лекувани? Въпросите са
много. Факт е, че никой
не защитава българските
граждани от коварната
болест, освен те самите.

Аида ПАНИКЯН

Евгени ГАВРИЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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Планът за възстановяване
е план за грабеж
Той разкрива още възможности за облагодетелстване на властта

Третият вариант на Плана за възста-
новяване и устойчивост разкрива още
възможности за облагодетелстване на
властта. Направен е така, че да продължи
и да надгради добре установените мето-
ди, чрез които до момента властта се
облагодетелства. Имам предвид санира-
нето, строежите и изграждането на ин-
фраструктура. Добавен е и нов надграж-
дащ елемент - дигитализацията и създава-
нето на софтуер. За дигитална трансфор-
мация и развитие на информационните
системи и системите в реално време на
Електроенергийния системен оператор в
условията на нисковъглеродна икономи-
ка са планирани общо 511 милиона лева.
Тази сума не е ли прекалено висока за
създаването, ъпдейта на няколко сайта и
една онлайн борса?!

В този план липсват мерки за нама-
ляване на административната тежест.
Точно обратното - ще бъдат необхо-
дими нови административни звена,
които да обслужват предвидените в
плана дейности.

В края на миналата седмица Съвети-
те по икономика към НС на БСП и към
Градската организация в София обсъ-
дихме предложения документ. Привет-
стваме включените Фондове в Програ-
мата за икономическа трансформация,
но отчетохме, че бюджетът от 900 ми-
лиона лева е крайно недостатъчен за
постигане на заложените цели и не е в
съответствие с мащабите на плана и
очакваните от него ефекти за икономи-
ката и инвестициите в страната.

Затова моето предложение беше

бюджетът за бизнеса
да бъде увеличен
от 900 милиона

на 2 милиарда лева

Предложих финансовата рамка на
Фонд 1 “Технологична трансформация”,
планирана за 400 милиона лева, да бъде
удвоена. А като допълнение да бъде уве-
личен и интензитетът на безвъзмездната
финансова помощ за технологична мо-
дернизация - от предложените в плана
40% на 60-70%. Мотивите за това уве-
личение се коренят във факта, че българ-

* Авторът е завършил НГДЕК,
магистър е по “Маркетинг” в

УНСС и по “Финансов ме-
ниджмънт” в Стопанската акаде-

мия в Свищов, където е и докто-
рант по “Финанси”. Повече от

десет години работи по проекти
за технологични модернизации и

внедряване на иновации в леката
промишленост

Станислав МЛАДЕНОВ*, експерт
към Съветите по икономика
към НС на БСП и към
Градската организация в София

ските малки и средни предприятия пост-
радаха от кризата, а не забогатяха. Ако
бъдат приети заложените към днешна
дата стойности на безвъзмездната по-
мощ, само финансово стабилните ком-
пании ще могат да си позволят да участ-
ват в процедурата, а най-пострадалите
от кризата ще бъдат в неизгодна пози-
ция, защото няма да имат свободни фи-
нансови ресурси.

Предложих във Фонд 2 “Зелен пре-
ход” бюджетът от 250 милиона да бъде
увеличен на 940 милиона лева. Направ-
ление 1 - “Декарбонизация”, което е с
настоящ планиран бюджет от 20 милио-
на лева, трябва да бъде структурирано
като процедура за подпомагане на значи-
телен брой предприятия с бюджет от
поне 700 милиона лева. Това е пилотната
схема, подпомагаща малките и средните
предприятия за едновременно изгражда-
не на нови ВЕИ за собствени нужди и
локални съоръжения за съхранение на
електрическа енергия. А в Направление
2 - “Кръгова и нисковъглеродна иконо-
мика”, настоящият бюджет от 240 мили-
она лева да бъде запазен. За Фонд 3 -
“Дигитализация” - да бъдат отделени 250
милиона лева в Направление 1 - “Под-
крепа за дигитализация и киберсигур-
ност”, и Направление 2 - “Създаване на
дигитални иновационни хъбове”.

Това са най-важните промени, които
трябва да бъдат направени, още преди
Планът за възстановяване и устойчивост
да бъде внесен в Европейската комисия в
срок до 30 април. Много е смущаващо,
че всички парламентарни партии се зани-
маваха миналата седмица със заплатите
на народните представители и по тази
причина отложиха заседанието на Коми-
сията по бюджет и финанси, на която
трябваше да бъде обсъждан планът. А уж

всички декларират, че Планът за възста-
новяване и устойчивост им е приоритет.

Синдикатите и работодателските ор-
ганизации

имат много разумни
предложения

за промени в него, те бяха представе-
ни от председателя на УС на АИКБ
Васил Велев. Категорично смятам, че
правителството и парламентът трябва
да се вслушат в тези предложения.
Фокусът на плана трябва да бъде изця-
ло към икономиката и да се действа
бързо и умно, за да излезе България от
тази пандемия по-силна.

Не бива обаче в момента да бъдат
правени цялостни и генерални промени,
тъй като това ще доведе до голямо заба-
вяне. Може обаче да се търсят отсрочки,
а и след внасянето на плана в Европей-
ската комисия има различни възможнос-
ти за корекции по него. Въпросът е кой
ще го направи, тъй като в момента на
практика няма правителство. А час по-
скоро трябва да влезем в процес на диа-
лог с Европейската комисия.

По своята същност планът пред-
ставлява

административен
Франкенщайн

В него има множество проекти, кои-
то досега не са били финансирани, защо-
то са били прекалено скъпи и не е имало
достатъчно средства за тях. Сега обаче,
защото има много пари, са решили да ги
пуснат. Един от примерите е санирането
на публични сгради. Почти 2 милиарда
лева са за ново саниране - 1,5 милиарда
за частни сгради и останалото - за пуб-
лични (общини, спортни зали и т.н.). Това

е план за грабеж.
По един от основните стълбове в

предложения втори вариант на Плана за
възстановяване и устойчивост са заделе-
ни 25% за “Иновативна България”, в
които попадат образование и икономика.
Това е изключително малък процент.

“Иновативна България” е стълбът,
който трябва да подпомогне българската
икономика, толкова силно пострадала от
пандемията. А за туризъм в този план
изобщо не става въпрос. На всички е
известно, че това е един от най-силно
засегнатите сектори от пандемията.

В плана има и добри предложения.
Има сериозно намерение за намаляване
на емисиите парникови газове, произти-
чащи от консумацията на електроенер-
гия в предприятията, породено от анга-
жиментите на България по Зелената сдел-
ка. Планираните средства за това обаче
са едва 10 милиона лева, което е нищо в
сравнение с двата милиарда за саниране
например. А опазването на биоразнооб-
разието няма да помогне особено на
България да излезе от здравната и иконо-
мическата криза, в която попаднахме за-
ради КОВИД-19. Обичам природата, но
мястото й не е в Плана за възстановяване
и устойчивост. Има Оперативна програ-
ма “Околна среда и води”, по която може
да бъдат отпускани средства за това.

Здравеопазването
също е силно ощетено

А средствата, които са предвидени
за него, са основно за сграден фонд на
болниците! Отново говорим за строе-
жи и ремонти. Или казано най-общо -
план за грабеж! За ново оборудване
на болниците и здравните заведения
няма и дума. Това също е част от про-
вокацията в този план.

Големите загуби в българската иконо-
мика в момента са свързани с човешкия
ресурс. Предприятията трябва бързо да
ги компенсират, а това може да стане
единствено чрез технологична модерниза-
ция и автоматизация на процесите. Про-
сто те нямат друг избор. Необходими са
им съвременни и високопроизводителни
машини, а не стиропор и мазилка.
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“Всеки човек има неотменно пра-
во на собствено мнение - при условие,
че то съвпада с нашето.”

Джон Билингс (1818-1885),
американски хуморист

От горния афоризъм се излъчва не
само остър сарказъм към самолюбиво-
то его, но се съдържа и дълбок фило-
софски смисъл. Насочващ директно към
тайния катехизис на манипулацията,
която управляващите малцинства в ус-
ловията на “недемократичен либера-
лизъм”, каквото е държавното устрой-
ство на големите капиталистически
държави, прилагат спрямо тяхното на-
селение. Целта им е да запазят своите
позиции на господство. Тази манипула-
ция позволява на управляващите да
камуфлират собствените си схващания,
възгледи и идеи под благопристойния
покров на “общественото мнение”.

Формално погледнато, това
несъмнено е отстъпление в позицията
на индивидите, разположени по горни-
те нива на управленската пирамида.
Отстъпление, наложено от неумоли-
мия ход на историята. Понеже е имало
времена, когато монархът-самодържец
с пълно основание, взето от реалност-
та, е можел да заяви: “L’еtat - c’est
moi!” (“Държавата - това съм аз!”), по
подобие на френския крал Луи ХIV
(1638-1715), пребивавал върху пре-
стола от петгодишната си възраст до
своята кончина, цели 72 години.

Трасето на тази промяна в упражня-
ването на властта е маркирано с кръвта
на милиони жертви, с трагизма на съдби-
те, отдадени на революциите върху пет-
те континента. Успехът е превръщал ре-
волюционерите в държавници, а неус-
пехът - в криминални престъпници. За
революционерите в казиното на съдба-
та най-честият залог е бил собственият
им живот. Когато социалното вълнение
е било смазвано от властта, участници-
те в него са били обявявани за негодни-
ци, подклаждали размирен бунт. Но ко-
гато въставането срещу съществуващия
ред е победоносно, когато той е пре-
махнат и е установено ново държавно
устройство, социалният катаклизъм бива
провъзгласен за революция. Именно
когато народът се оказва по-силният в
сблъсъка със съществуващата власт,
тогава всички участници в революцията
се превръщат в герои.

Новият тираж от индивиди, озовали

се по високите етажи на властприлагане-
то, бързо се ориентира (ако не го е на-
правил в аванс) в универсалната валид-
ност на сентенцията на флорентинския
политически деятел и философ Николо
Макиавели (1469-1527): “Който се зала-
вя да управлява един народ, било репуб-
ликански, било монархически, ако не се
справи с враговете на новия ред, създава
краткотрайно управление.”

Но в съвременния западен свят,
където управляващите малцинства пре-
тенциозно парадират със своята при-
вързаност към идеята за спазването на
индивидуалните права и където върхо-
венството на закона е провъзгласено за
темел на държавността, прилагането на
масови репресии е неприемливо. Или
по-точно е оставено като инструмент
за запазване на властта само при фор-
смажорни обстоятелства.

Именно за да бъде избегнато натруп-
ването на напрежение в обществените
взаимоотношения, се прибягва до мани-
пулиране на общественото мнение. Още
английският философ и историк Дейвид
Хюм (1711-1776) е заключил: “Тъй като
силата е винаги на страната на управля-
ваните, управляващите се крепят единст-
вено на общественото мнение.”

Фабрикуването
на „обществено мнение”

от страна на управленските (псев-
до)елити се извършва по стандартна
рецепта. Тя се прилага, когато е нало-
жително да бъде дадено официално ре-
шение по значителен въпрос, който
силно вълнува обществото.

Първо се създава комисия, която
да “проучи” въпроса, ако той не попа-
да в руслото на дотогава съществува-
щите институции.

Всъщност, проблемът предварително
е проучен и е изяснено какъв вариант на
решение удовлетворява (псевдо)елита.
Това, което остава да се извърши, е реше-
нието да се представи като идващо от
низините, като “обществено мнение”,
понеже “гласът народен е глас божи”.

Извършва се сондаж на обществено-
то мнение по неофициален път, сиреч
“затворено допитване”. Ако се окаже
(което е от порядъка на изключенията),
че решението, изгодно за управляващото
малцинство, кореспондира на обществе-
ното настроение, веднага бива разиграна
театрална постановка със сюжет “народ-
но управление”. Като управляващите
сами се викат многократно на бис пред
управляваното гражданство.

Вторият вариант, когато обществено-
то мнение е срещу неафиширания още
официално замисъл на (псевдо)елита, е
по-често срещаният. Тогава се извършва
операция “производство на благоприят-
но обществено мнение”.

Отначало сред интелектуалците, по-
ставили се в служба на властта срещу
съответните облаги, се изгражда т.нар.
просветено обществено мнение. Посте-
пенно, но агресивно и бързо, сервилните
занаятчии в пропагандния бранш транс-
формират това “просветено” мнение в
легитимно, като крайната цел е да бъде
задушено първоначално съществуващото
обществено мнение, което твърди обрат-
ното. Или няма отношение към въпроса,
както се случва нерядко. Дори понякога

мнозинството от гражданите изобщо не
разполага с необходимия обем информа-
ция, за да е в състояние да си оформи
меродавно становище. Даже въпросът
изобщо не е не само в центъра, но и в
периферията на вниманието.

Тогава индивидите от “просветения”
кръг се превръщат в просветители и за-
почват да занимават обществото с тези
въпроси, които то в своята масовост не
си е било поставило, както и да прокарат
отговори на въпросите, които дотогава
за обществото като цяло не са били пред-
мет на внимание. Това е процесът, за
който Карл Маркс пише: “Господстваща-
та идеология на всяко общество е идео-
логията на господстващата класа.”

В съвременните условия основен
инструмент за запазване на позициите
на господство на управляващите мал-
цинства е да се прикрие генезисът на
господстващата неолиберална идеоло-
гия в конкретните й прояви, като я
представят за огледален образ на об-
щественото мнение.

Оттук нататък се развихрят акть-
орските умения на политиците, участ-
ващи във

воденето на
гражданите за носа

По-точно - на онази част от полити-
ците, която е заинтересована от запазва-
нето на статуквото. И тя се заема всяче-
ски да доказва убеждението за всеобщ-
ността на интереса от изпълнението на
дадени решения.

Неотдавнашен пример за “лабора-
торно” отглеждане на обществено мне-
ние беше казусът с т.нар. Истанбулска
конвенция, като целта бе да се осигури
необходимата публична подкрепа за
нейното ратифициране от българския
парламент. Ако изходим от сентенцията
на древнокитайския философ Конфуций
(551-479 г. пр.н.е.): “Във всички неща
успехът зависи от предварителната под-
готовка; без такава предварителна под-
готовка неуспехът е сигурен.”, то е оче-

видно, че неолибералните мозъчни
тръстове у нас не бяха извършили до-
статъчно задълбочен разбор на предсто-
ящата манипулационна операция. Про-
валиха се в едновременното произвеж-
дане на емоционално, но и логично, сло-
во и вдъхването на вяра у слушателите
си в универсалната значимост на това
слово. Издъниха се в сетивното
пресъздаване у техните съграждани на
чувството, че приемането на Истанбул-
ската конвенция би било полезно за
цялата нация, като в следващия театра-
лен акт бе планирано да продуцират за-
конодателния акт като “демократичен”
отговор на изфабрикуваното от самите
тях “обществено мнение”.

Само една реална републиканска
форма на държавно управление би могла
ефективно да противодейства на

злоупотребите
на властващите

Това е, когато гражданите разполагат
с реално участие във властта, както и с
контрол, съпроводен с възможността за
санкции спрямо лицата, на които са деле-
гирали властови пълномощия. Тогава,
когато суверенът няма да бъде заблужда-
ван, че посредством референдумите има
достатъчно участие в прилагането на
власт. Тъй като в повечето случаи резул-
татът от референдума, чийто смислов
произход е от латинската дума “re-fero”,
т.е. “съпоставям”, “сравнявам”, т.е. “до-
питвам се”, бива запратен в “девета глу-
ха” чрез процедурни хватки и предвари-
телно поставени условия, за да бъде заче-
тен неговият резултат.

Истинска републиканска форма на
държавно управление би имало, когато
доминират плебисцитите по важните
въпроси на държавното управление.
Понятието е родено в древния Рим, къде-
то е било практикувано, и произлиза от
“plebs” - “плебс”, “народна маса”, и
“scitum” - “постановление”, “решение”.

Решение, подлежащо на безусловно
изпълнение.

Скръбнослов за
манипулираната цивилизация
Как псевдоелитът обработва обществените нагласи

* Авторът е председател
на УС на Асоциацията за борба

против корупцията в България

Славчо КЪНЧЕВ*
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На 15 април посланикът на
Украйна в Германия Андрей
Мелник направи провокатив-
но изказване в ефира на радио
“Дойчеландфунк”, че Западът
трябва да помогне на Украй-
на да се сдобие с ядрено оръ-
жие, особено ако няма да я
приема в НАТО.

Думите на Мелник сканда-
лизираха различни политици и
общественици предимно в ро-
дината му и Русия. Преди всич-
ко те показват непознаване на
съществуващата международ-
на законодателна база, на До-
говора за неразпространение
на ядрените оръжия, който
Украйна е подписала - което е
доста учудващо за дипломат, и
то изпратен в такава водеща
европейска държава като Гер-
мания. Дори и ако целта на
Мелник е била само да се пре-
дизвика скандал с цел поредно
повдигне на интереса към
страната му, то и тук трябва
да има граници, защото ядре-
ното оръжие е нещо, с което
шега не бива. Известният ук-
раински политолог Михаил
Павлив коментира във фейсбук
думите на Мелник така: “О, да!
Цялата просветена Европа е
просто във възторг от идеята
за появата на маймуна с грана-
та край границите й. Глупави
и зли клоуни.”

Ако ви се струва непатри-
отично гражданин да сравнява
страната си с опасна маймуна,
то си спомнете как сегашният
украински президент Влади-
мир Зеленски в качеството си
на шоумен сравни през април
2019 г. подопечната му сега
държава с “актриса в герман-
ски филм за възрастни, която е
готова да приеме всякакво ко-
личество, от всяка страна”.

Разбира се, нито една стра-
на няма да даде на Украйна
каквото и да било количество
ядрено оръжие, нито матери-
али за него. Темата за ядрено-
то оръжие на Киев е обсъжда-
на в местни медии много пъти
през годините, но всеки там
си дава ясна сметка, че опитът
на страната да създаде ядрена
бомба ще й отвори такива
проблеми от най-различни
посоки, които биха заличили
изгодите, които уж би имала.

Тикането на ядреното оръ-
жие в източна посока обаче
далеч не е само украинска
приумица. Тази теза се появя-
ва сравнително редовно. У
нас например Соломон Паси
поне веднъж годишно ще каже
нещо такова. В Полша преди
години звучаха подобни при-
зиви, а само преди година
посланикът на САЩ във Вар-
шава Джорджет Мосбахер
скандално пусна през Туитър
“мухата” за преместването на
ядреното оръжие от базите в
Германия в Полша. Повод за
нейните думи вероятно стана
интервю на председателя на
групата на ГСДП в Бундеста-
га Ролф Мютцених, в което
той поиска САЩ да изтеглят
атомните си бомби от ФРГ.
Други социалдемократи също
тогава подкрепиха Мютцених,
а на тяхна страна е и общест-
веното мнение. През 2019 г.
в. “Ханделсблат” публикува
данни от социологическо про-
учване - 86% от германците
искат американците да разка-

рат бомбите от земята им.
Това не е случайно, в За-

падна Европа и в Германия - в
частност, все още има антияд-
рено движение, за разлика от
източната част на континен-
та, където антивоенните и ан-
тиядрените инициативи отле-
тяха в небитието заедно с ко-
мунистическите партии, все
едно става дума за нещо срам-
но и глупаво.

Засега не изглежда да има
признаци САЩ да преместят
някога ядреното оръжие от
Германия в Полша. Това би
породило не само голяма кри-
за в отношенията с Русия,
която ще бъде принудена да
реагира адекватно, но и криза
вътре в НАТО. Но и без тако-
ва брутално действие, което
може да изправи света пред
някакъв аналог на Карибската
криза, САЩ, а според Москва
- и Великобритания, използ-
ват украинската криза като
претекст,  извършват дейст-
вия, свързани с ядрената те-
матика, и повишават рискове-
те пред Европа. Става дума за
предстоящото разгръщане в
следващите години на ракетни
системи със среден и малък
обсег на действие в Европа и
Азия - срещу Русия и Китай.
На 5 април говорителят на
руското Министерство на

външните работи Мария За-
харова коментира, че по дан-
ни на руската страна Велико-
британия например планира
да модернизира ракетните си-
стеми за залпов огън М270,
като драстично повиши тяхна-
та далекобойност с цел пора-
зяване на системите за проти-
вовъздушна отбрана на про-
тивника и пробиване на него-
вата въздушна отбрана.

Проблемът на подобни си-
стеми е, че с далекобойност от
неколкостотин километра (по
думите на Захарова дори 800
км) може при необходимост да
получат и ядрени бойни глави
и да се превърнат в т.нар. сред-
ство за първи удар. Т.е. ракет-
но-ядрено нападение, за което
ответната страна почти няма
да има време за реакция пора-
ди по-малкото полетно време
до целта на подобен род раке-
ти. Не е случайно, че именно

ракетите със среден и малък
обсег на действие с ядрени
бойни глави бяха една от
първите системи, към чието
съкращаване пристъпиха на-
времето САЩ и СССР. Чак
след това дойде ред на страте-
гическите ракети.

Поради това и мнозина
днес се питат дали е случай-
но, че сега САЩ действат в
обратен ред. Стремят се да
запазят в сила договора за
стратегическите настъпателни
оръжия СТАРТ-3, а не отва-
рят и дума за връщане към
Договора за ликвидиране на
ракетите със среден и малък
обсег на действие (ДРСМД),
от който излязоха под пред-
лога, че Русия го е нарушила
първа. Такова действие засил-
ва, а не отслабва, ядрената
опасност именно поради спе-
цифичните характеристики на
това оръжие.

Пълзящото деградиране на
наследената от Студената вой-
на система за сигурност
продължава. Не бива да ни
заблуждава продължаването на
СТАРТ-3 от страна на новата
администрация в Белия дом. То
е важно, но е само елемент от
по-сложен пъзел, в който дого-
ворите за противоракетната
отбрана и ДРСМД играеха
ролята на крайъгълен камък,
който бе изваден от сградата
на световната сигурност и сега
тя се клати. И ще остане така,
докато разумът не се върне
сред тези, които започнаха
процеса. Макар че, на фона на
случващото се, апелите към
здравия разум на политиците
изглеждат наивни. Така да
бъде, но в свят, управляван от
“глупави и зли клоуни”, няма
бъдеще за зрителите в цирка.

Турция заплаши, че ще изгони САЩ от базата “Инджирлик”,
където се съхранява мощен ядрен арсенал

„Клоуни” с гранати

Георги ГЕОРГИЕВ

Ядрената сянка расте над Европа, докато
континентът се e захласнал по съпътстващи скандали
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Бунтът в Пловдивската
мъжка гимназия
През 1891 г. училището се вдига
срещу мракобесния режим на Стамболов

Д-р п.н. Стоянка КОЕВА

Истинските огнища на Възраждането
в България са нейните училища. В тях се
роди българската просвета и се възроди-
ха потомците на българската история.
Едно от тях е Пловдивската мъжка гим-
назия. Още през 1850 г. неговото създа-
ване като класно училище е отклик на
огромната потребност да се подготвят
учители за всички български училища. В
това училище Васил Левски се учи и до-
изгражда като революционер.

Пловдивската мъжка гимназия взема
активно участие  в Априлското въста-
ние. Възпитаниците й участват активно
и в освободителната война, както и в Съе-
динението. Доблестно се сражават в
състава на ученическия доброволчески
легион по бойните полета на Сръбско-
българската война. Тук учителстват мно-
го дейци на Възраждането и национално-
освободителното движение.

Пловдивската мъжка гимназия е
център на организираното ученическо
младежко движение.     Още през 1859 г.,
организирайки акции в църквата “Св.
Богородица”, учениците извоюват исто-
рическа победа над духовния поробител,
като постигат правото на богослужение
на български език. През 1871 г. в учили-
щето се създава ученическо дружество
“Напредък”. В начало то има културно-
просветен характер. Продължава съще-
ствуването си и след Освобождението и
придобива черти на младежка революци-
онна организация. Известно е вълнение-
то на 28 януари 1888 г. Учениците про-
тестират срещу опитите на училищното
ръководство да разтури ученическото
дружество, да посегне на училищната
библиотека и да забрани на учениците да

са учителите  - най-образованата част от
интелигенцията. А те са в училище, сред
учениците. Общувайки с тях, обучавайки
ги, възпитавайки ги, те изграждат техния
облик. В много училища, в това число и

четат социалистическа литература. Дру-
жеството е

център за разпространение
на социалистически идеи

Оглавява борбата на учащата се мла-
деж против реакционната политика на
българската буржоазия.

Специфична роля в историята на уче-
ническото революционно движение оба-
че има бунтът на 11 февруари 1891 г.
След Съединението на България се уско-
рява процесът на първоначалното на-
трупване на капитала. Бързо се разорява
и пропада масата на дребни селски и
градски стокопроизводители. Задълбоча-
ват се противоречията между развива-
щия се капитализъм и увеличаващото се
бедно население. В страната се устано-
вява жесток политически и терористичен
режим на правителството на Стефан
Стамболов. Когато народните маси се
осмеляват да издигнат глас в защита на
своите права, срещу тях се хвърлят по-
лицията, войската и партизанските шай-
ки. Засилените противоречия създават
условия за осмисляне и разпространение
на социалистическите идеи и постепен-
ното създаване на организирано социа-
листическо движение.

Носители и първи разпространители
на прогресивните социалистически идеи

в Пловдивската гимназия, се откриват и
функционират кръжоци, дружества, биб-
лиотеки, в които израстват бъдещите
борци срещу буржоазията.

Съществена предпоставка e стамбо-
ловата училищна политика. Чрез нея пра-
вителството се стреми да превърне учи-
лището в сигурна опора на своята русо-
фобско-националистична и противона-
родна политика. В училищата се насаж-
дат строг казармен ред и мракобесие.
Правителството забранява да се изучава
руски език. Нахвърля се да разтури уче-
ническите социалистически кръжоци,
дружества и библиотеки. Забранява да се
чете прогресивна марксическа литерату-
ра. Масово и произволно се изключват
прогресивни ученици и учители. Поради
силния терор много от тези културни
огнища в училищата

продължават своята дейност
нелегално

Това са причините за бунта на учени-
ците на 11 февруари 1891 г. В Пловдив-
ската мъжка гимназия е учител един от
най-добре подготвените социалисти -
Никола Габровски. Преподава всеобща
история. Всестранно развит, образован
и общителен, той е любимец на всички
ученици. Уроците му по история се
превръщат във “вдъхновени проповеди”
за новото, за прогреса, за науката. Под-
готовката от обучението му в Женева, от
общуването му с европейските социали-
сти подпомага идеологическото избист-
ряне и оформяне на учениците.

Не е без значение, че в Пловдивската
мъжка гимназия се учат будни ученици.
Един от тях е Георги Бакалов - умен,
ученолюбив, с огромно влечение към
марксическата наука. Като ученик и
председател на дружеството “Напредък”
съдейства за обогатяването на библиоте-
ка със социалистически книги. Тогава тя
има 12 хиляди тома.

Пловдивското ученическо дружество

развива богата културно-просветна дей-
ност. В тясна връзка е със социалистиче-
ското движение. Превръща се в огнище
за социалистически идеи. Учениците се
противопоставят на опитите на училищ-
ното ръководство да контролира работа-
та на дружеството, да наложи свой устав
и програма, на които да се подчиняват
учениците. Поради това учениците -

лемезов. Уволнени са за това, че изнесли
сказки в салона на Народната библиоте-
ка, като предизвикали силно оживление
сред учениците. Учениците написват
протест до Министерството на народно-
то просвещение, с който настояват увол-
нените учители да не се отстраняват от
гимназията.

На 11 февруари 1891 г. сутринта, по
сигнал, даден от училищната камбана,
учениците от горните класове се разбун-
туват. Когато директорът на гимназията
Каролев се опитва да ги увещава да се
успокоят, учениците отговарят с викове
“Долу!”, “Вън!”, “Ура!”. След това напу-
скат класните стаи и се събират в кори-
дора на митинг, като заключват и барика-
дират входните врати на гимназията.

Георги Бакалов държи пред другари-
те си пламенно и вдъхновено слово.
Пристига полиция. Учениците, които са
се барикадирали зад прозорците, посре-
щат нападателите с камъни, железни
пръти и ножове. Чуват се и револверни
изстрели. Между полицията и учениците
се завързва сражение. Полицаите успя-
ват да проникнат в гимназията, използ-
вайки пожарната команда. В коридорите
и класните стаи се разиграва ръкопашна
схватка за изтласкване на стражарите. В
двора на гимназията 30-40 ученика се
бият с няколко стражари и пристави,
които се хвърлят срещу тях с извадени
саби. Учениците се отбраняват с камъни,
викайки “Долу полицията!”.

След като са изтласкани от сградата,
учениците се опитват да проведат проте-
стна демонстрация по улиците на Плов-
див, но са посрещнати от плътен поли-
цейски кордон с извадени саби. И
разпръснати. Имало е ранени и от двете
стани. Полицията арестува 40-50 човека,
които са хвърлени в полицейските арес-
ти, изтезавани, разследвани в продълже-
ние на няколко месеца. Като главни уча-
стници в бунта са изключени 36 ученика.

Буржоазната преса подробно съоб-
щава, че Георги Бакалов и Димитър По-
пов са водачи на бунта. Пише, че душата
на бунта е Бакалов. Публикува се по-
дробно негово досие и се подчертава, че
бил всецяло предан на делото. Подробно
е описано въоръжението на Димитър
Попов, като се набляга, че бил агент на
Бакалов, изпълнител на неговите замисли
и е дошъл нарочно от Габрово за бунта.

На 8 март 1891 г. в Окръжно №1618
Министерството на народното просве-
щение изпраща до директорите на държав-
ните училища Списък на учениците от
Пловдивската мъжка гимназия, които са
били главни подбудители на ученическия
бунт, те се изключват от всички държав-
ни и общински училища. Във връзка с
пловдивския бунт са извършени обиски
на социалисти и в други градове.

Бунтът в Пловдивската мъжка гимна-
зия е връх в развитието на ученическото
социалистическо движение. В нощта на
19 юли 1891 г. Никола Габровски и Ге-
орги Бакалов са в Казанлък - обсъждат
устава и програмата, които ще се пред-
ложат на Бузлуджанския конгрес. Изклю-
чените от пловдивския бунт ученици на-
чело с Георги Бакалов и Димитър Попов
се подготвят да охраняват участниците в
заседанието на конгреса на Бузлуджа. На
20 юли 1891 г. се провежда Бузлуджан-
ският конгрес и се учредява БРСДП.

социалисти в Пловдивската мъжка гим-
назия организират бунт на 11 февруари
срещу бруталните посегателства на власт-
та, срещу насаждането на шпионството и
мракобесието.

В навечерието на бунта Георги Ба-
калов и неговите приятели написват и
разпространяват възвания към сирома-
сите, към гражданите, към учениците.
Разпространяват позиви към граждани-
те. От тях става ясно, че бунтът в гим-
назията не е насочен само срещу огра-
ниченията, които училищните власти са
наложили над ученическото дружество,
библиотеката и техните свободи. Той
има по-дълбок, ярко проявен социално-
политически характер, насочен срещу
цялата система на режима на Стамбо-
лов. Вдигайки се на бунт, пловдивското
ученичество отправя закана

срещу потисничеството
и експлоатацията

Ученическият бунт избухва в знак на
решителен протест срещу уволнението
на учителите Никола Габровски и Г. Ба-
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НАКРАТКО

Васил Петров издава
14-я си студиен албум
Именитият джазмен го представя в навечерието на
Международния ден на джаза, на който е и неговият рожден ден

Маргаритка приспива
децата със Сънчо

Изложба живопис
“Мистерии между све-
товете” на Тони Тодо-
ров показва пловдивска-
та галерия “Възражда-
не” до 10 май. Карти-
ните може да се разгле-
дат при спазване на
всички противоепиде-
мични мерки.  “Един от
най-мистериозните и
трансцедентални съвре-
менни български худож-

След повече от 30 години зала “България” се
сдоби с нов концертен роял “Стейнуей”, от най-
висок клас Гранд (D 274), научи ДУМА от Со-
фийската филхармония. Този величествен инстру-
мент, върхът на концертните Грандове, е най-
честият избор на най-големите пианисти в света.
Той покрива всички изисквания на виртуозите,
които все по-често припознават Софийската фил-
хармония за свой достоен партньор. Сред тях са
Иво Погорелич, Марта Аргерич, Елена Башкиро-
ва, Елизабет Леонска, Паул Бадура-Скода.

Директорът на Софийската филхармония
Найден Тодоров не сдържа емоциите си и из-
свири няколко акорда още при разопаковането
на инструмента. Първите звуци, които прозву-
чаха на новия роял, бяха откъси от вариациите
на Ал. Владигеров на “Дилмано Дилберо”.

Софийската филхармония изказва своята бла-
годарност на българския виртуоз Евгени Божа-
нов, който се нае с нелеката задача да избере най-
добрия инструмент от централата в Хамбург.
Заради затрудненията в пътуването, породени от
пандемията, се наложи роялът да изчака няколко
месеца, преди да пристигне в зала “България”.

Роялът е с дължина 274 см, 157 см широчи-
на и тегло около 500 кг. Сумата за закупуване-
то му в размер на 274 хил. лв. е отпусната от
Министерството на културата.

Дебютът на новия роял ще бъде на 6 юни,
когато Людмил Ангелов и Софийската филхармо-
ния под диригентството на маестро Найден Тодо-
ров ще изпълнят “Рапсодия в синьо” на Гершуин.

Шестата книжка от детската
поредица за Маргаритка, за деца от
2 до 4 години, която предстои да
излезе на 29 април, е базирана на
поредицата от клипчета в ютюб и
дисковете с песни. Автори на “Мар-
гаритка: Заспиваме със Сънчо” са
Илия Деведжиев и Веселка Велино-
ва, художничка е Веселка Велинова.
“Хайде да си лягаш” понякога е сред
най-трудните моменти от деня на
един малчуган и неговото семей-
ство. За нас, родителите, обяснени-
ето защо трябва да се заспива точно
сега и защо е толкова важен сънят
често е наистина сложно и се оказ-
ва категорично предизвикателство.
В “Маргаритка: Заспиваме със
Сънчо” авторите разказват вълшеб-
на история за съня и запознават
най-малките с приказния герой Сънчо
- пазителя на детските сънища.
Като повечето малки деца, и Биби,
и Мими невинаги искат да си лягат,
когато е дошло време да заспиват.
През познати ситуации, весели ис-
тории и вълшебни герои те разби-
рат защо сънят е наистина важен.
Ние от “Маргаритка” искрено вяр-
ваме, че с истории като тази деца-
та по-лесно разбират смисъла на
конкретни ситуации и помагаме на
всеки родител да превърне приема-
нето им във вълнуващо за малкия
човек преживяване, споделят създа-
телите на поредицата.

Напусна ни актрисата
Богдана Вульпе

СНИМКА СЪЮЗ НА АРТИСТИТЕ В БЪЛГАРИЯ

На 80-годишна възраст ни е напус-
нала актрисата с огромно сърце и
необятна усмивка, голям наш приятел
- Богдана Вульпе, съобщава Съюзът на
артистите в България. Родена в Со-
фия на 30.Х.1940 г., тя произхожда от
родове на видни интелектуалци и му-
зиканти. Завършва ВИТИЗ в класа на
проф. Кръстьо Мирски. Три години
работи във Врачанския театър. От
1961 до 1990 г. печели над 20 лауреат-
ски награди в конкурсите за художе-
ствено слово. Работила е в Русенския
драматичен театър, в Театъра на
словото към Българската концертна
дирекция, в Студийния литературен
театър “Възраждане”, Пловдивския
театър. Специализирала е актьорско
майсторство в театралната трупа
на Роже Планшон в Париж. Много
популярни сред публиката са рецита-
лите й, представяни стотици пъти.
Дълги години се е занимавала с подго-
товка на кандидатстуденти за теа-
тралните институти. Поклон пред
паметта й! Поклонението ще се
състои на 29 април от 12.30 ч. в
църквата “Света Параскева”.

Васил Петров подготвя
нов албум “Love Songs
vol. 1” за Международния ден
на джаза и негов рожден ден
(30 април), който се очаква да
бъде да готов в началото на
май, научи ДУМА от Марга-
рита Тошева, артистичен и
събитиен мениджър.

Това е 14-ят и най-роман-
тичен досега студиен албум
на многократно награждава-
ния артист. Васил Петров се
завръща в студиото с нов
поглед върху живота и с по-
чит към музиката, която вина-
ги е обичал. Влива нова лю-
бов в няколко популярни поп
хитове и великолепни класи-
ки от списъка на “American
Songbook”.

Съпроводът е от триото
на Ангел Заберски младши -
пианист и аранжор, който

знае как да блести, без да се
опитва да надделява. В съста-
ва на триото басист е Борис
Таслев, а барабанист e Стоян
Янкулов-Стунджи. Записите
са направени в Intelligent

Music Studios от музикалния
продуцент Иво Стефанов, а
продуценти на албума са Ва-
сил Петров и Милен Врабев-
ски/Intelligent Music Ltd.

Албумът “Love Songs

vol. 1” e музика за душата и
сърцето, която окрилява чрез
хитови джаз и поп стандарти
и вълнуващи балади.

В трак листа присъстват
идеалистичната и прелестна
“Smile”. В него намира място
и джаз образецът на Rodgers
& Hart “My Funny Valentine”,
баладите “Laura”, “The
Shadow of Your Smile”. Други
забележителни песни са боса
нова темите “Corcovado” и
“A Day in the Life of a Fool”,
романтичната “I Remember
You”, както и подбраните от
Петров лични фаворити като
“Who Can I Turn To”,
“Embraceable You” и други.

Елегантно, с финес и чув-
ство за суинг, Васил Петров
показва с “Love Songs vol. 1”,
че животът е хубав, а роман-
тиката - жива.

СНИМКА ЛИЧЕН АРХИВ

Тони Тодоров разкрива
мистерии между световете
в галерия „Възраждане”

Нов роял „Стейнуей”
ще радва публиката
в зала „България”

СНИМКА СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

“Гарван”

“Пътник”

ници - Тони Тодоров,
отново силно ни сюр-
призира с новата си
изложба. В сюжетните
постановки отново се
налагат неговите, вина-
ги актуални за живопи-
ста му, персонажи -
мистични, сякаш излез-
ли от митове и легенди.
Тони продължава да
бъде адепт на женската
красота и ни я демон-

стрира често на фона
на прекрасни пейзажи”,
посочва галеристката
Краси Алексиева.

Тони Тодоров е ро-
ден през 1969 г. в Оря-
хово. Завършва худо-
жествената гимназия
“Илия Петров” в София
и специалност “Графи-
ка” във Великотърнов-
ския университет
“Свети Кирил и Мето-
дий”. Има над 13 само-
стоятелни изложби в
София, Пловдив, Русе,

Плевен и многобройни
участия в общи худо-
жествени изложби.
Участва и в междуна-
родния проект на гале-
рия “Астри” - “Дискри-
минация”, реализиран в
Истанбул. Негови
платна и стенописи са
част от колекции в
България, Дания, Изра-
ел, Австрия, Истанбул
и др. Член е на СБХ.
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Облачността почти над цялата страна ще е предимно
значителна. Ще има превалявания от дъжд, на повече
места в северозападната половина от страната. По-
съществени разкъсвания на облачността и повече слънце
през деня ще има в Южна България. Ще духа слаб до умерен
вятър от изток, в крайните южни райони - от юг. Мини-
малните температури ще са между 7 и 12 градуса, по-
ниски в северозападните райони, Добруджа и по Черномори-
ето. Атмосферното налягане ще се задържи под средното
за месеца.

ВИДИН
12c

СОФИЯ
18c

САНДАНСКИ
21c

ПЛЕВЕН
16c

РУСЕ
18c

ПЛОВДИВ
21c

ВАРНА
14c

БУРГАС
15c

НЕДЕЛЯЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Искате нещо повече от
живота. Ще трябва да
поработите сериозно.
Решаващо ще е мнение-
то на жена.

ОВЕН

За да не си навредите,
се пазете много от рез-
ки движения. Мерете
думите си, не споделяй-
те идеи.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Денят ще е безоблачен
и ще ви е леко на душа-
та. Може да прекара-
те доста часове в при-
казки.

22 май - 21 юни

РАК

Случващото се ще по-
мните много  дълго .
Бъдете внимателни при
боравенето с електро-
уреди.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Всичко върви успешно
за вас. С каквото се
захванете, ще го свър-
шите. Не говорете на-
празно.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Вложете енергия в де-
лата.  Експерименти-
райте, без да се стра-
хувате. Важна е дис-
циплината.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Денят е работен, но
намалете темпото.
Направете всичко, за
което не ви стига вре-
мето.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Обстановката ще  е
взривоопасна в емоцио-
нално отношение. Ме-
рете си приказките,
внимавайте.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Преди настъпващите
празници няма да ви се
занимава със сериозни
неща. Очакват ви емо-
ции.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

През този ден е добре
да сте предпазливи. Не
предприемайте пътува-
не. Някой може да ви
заблуди.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Помислете за себе си.
Не се претоварвайте.
Егоизмът ще е здраво-
словен и дори жизнено-
важен.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Най-добре да запазите
мнението си за вас.
Откритото споделяне
ще ви вкара в неприят-
ности.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
11.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2021 - ÍÎË-

ÔÓ‚Â
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/5 ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/(12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.30  ÓÈ ÁÌ‡Â ÓÚ„Ó‚Ó‡ ‰ÂÚ-

ÒÍË ÙËÎÏ
15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡ËÁÌÂÒ.¡√
21.30 ¬ Í‡‰˙
22.00 ƒÛÊËÌ‡Ú‡ Ú‚ ÙËÎÏ /4

ÂÔËÁÓ‰/ (14)
22.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2021 - ÍÎË-

ÔÓ‚Â
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —˙·ÓÚ‡ ‚Â˜Â Ò ¡Õ“ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ¡‡Á‰Ë /Ô/
04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
09.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.20 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.15 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
03.10 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.05 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.05 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.25

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.75

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.5 ÂÔ.4

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.82

21.00 ìMasterChefî - ÍÛÎËÌ‡-
ÌÓ ¯ÓÛ, Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì√‡Ì‰î - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.15, 16

01.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.9

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.23

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

21oС 23oС 25oС 27oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

28oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

24oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ìœÓ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡ ‚ÓÂÌ-

ÌÓÚÓ ‚ÂÏÂ. œÓ·Â‰‡!î -
ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

22.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡
ìƒÓÍ-ÚÓÍî

23.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-
·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.10 ìÕ‡ÍÓÚËˆËÚÂ Ì‡ “ÂÚËˇ
‡Èıî

01.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ìœÓ Á‡ÍÓÌËÚÂ Ì‡ ‚ÓÂÌ-

ÌÓÚÓ ‚ÂÏÂ. œÓ·Â‰‡!î -
ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД



Имунната система никога не е контактувала с тъканите
на тестиса, щитовидната жлеза и дори лещата на окото.
Ако това се случи, ще започне да произвежда антитела.

Солната киселина в стомаха не разгражда косми и нокти.
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‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

œÓÙ. ¿Õ√≈À —“¿Õ Œ¬,
ˆË„ÛÎ‡
œÓÙ. ‰- ¿Õƒ¿ œ¿À»≈¬¿,
ÏÛÁËÍÓ‚Â‰
¬¿—»À œŒœŒ¬,
ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
»¬¿Õ  ”À≈ Œ¬,
ÔËÒ‡ÚÂÎ, ÒˆÂÌ‡ËÒÚ
Ë ‰‡Ï‡ÚÛ„
ƒÓˆ. ‰- Àfi¡ŒÃ»–  »–Œ¬,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ
Ì‡ Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌÓÚÓ Ò‰ÛÊÂÌËÂ
Ì‡ Ó·˘ÓÔ‡ÍÚËÍÛ‚‡˘ËÚÂ
ÎÂÍ‡Ë
Ã¿–»Õ ¡Œƒ¿ Œ¬,
ÔÓÂÚ Ë ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
œÓÙ. ’–»—“Œ √≈Õ◊≈¬,
‡ıËÚÂÍÚ, ËÁÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎ
Ë ÔÛ·ÎËˆËÒÚ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

œÒËıË‡ÚËÚÂ ‚ ÎÛ‰ÌËˆ‡Ú‡ Â¯Ë-
ÎË ‰‡ ÔÓ‚ÂˇÚ ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ ÓÚ
ÚˇıÌ‡Ú‡ ‡·ÓÚ‡. —˙·‡ÎË ÚËÏ‡
Ô‡ˆËÂÌÚË Ë „Ë ÔÓÔËÚ‡ÎË:
-  ÓÎÍÓ Â 1+1?
- ’ËÎˇ‰‡! - ÂÍ˙Î Ô˙‚ËˇÚ.
- —ËÌ¸Ó! - ÓÚ„Ó‚ÓËÎ ‚ÚÓËˇÚ.
- ƒ‚Â! - Í‡Á‡Î ÚÂÚËˇÚ.
ÀÂÍ‡ËÚÂ ÒÂ Á‡‡‰‚‡ÎË:
- ¡‡‚Ó! ”ÏÂÌ ÒË!  ‡ÊË Í‡Í ‡Á·‡?
- ÃÌÓ„Ó Â ÔÓÒÚÓ! –‡Á‰ÂÎËı ıËÎˇ‰‡
Ì‡ ÒËÌ¸Ó!

Õ‡È-‰Ó·ËˇÚ
˘‡Ì„ËÒÚ ÒÂ‰
ÒÔÓÚÌËÚÂ ÊÛÌ‡-
ÎËÒÚË Ë ·ÂÁ‡ÔÂ-
Î‡ˆËÓÌÌËˇÚ Ù‡-
‚ÓËÚ Ì‡ ÔÂÓÚÓ
ÒÂ‰ ÚÂÊÍÓ‡ÚÎÂ-
ÚËÚÂ ÔÓÍÓˇ‚‡
Ó˘Â Â‰ËÌ ‚˙ı.

œ‡‚Ë „Ó Ò ÔËÒ˙˘‡Ú‡ ÏÛ ‚Â‰‡
ÛÒÏË‚Í‡, ÒÍÓÏÌÓÒÚ, ‰Ó·ÓÚ‡ Ë
˜Ó‚Â˜ÌÓÒÚ. Õ‡ÔÂ‰ Í˙Ï ÌÓ‚Ë ÔÓ-
·Â‰Ë, ̄ ‡ÏÔËÓÌÂ! œÓÊÂÎ‡‚‡ÏÂ ÚË
Ú‚ÓË Ò˙ÓÚ·ÓÌËˆË ‰‡ ·˙‰‡Ú
Á‰‡‚ÂÚÓ, Í˙ÒÏÂÚ˙Ú Ë Î˛·Ó‚Ú‡.
¡˙‰Ë ‚ÒÂ Ú‡Í‡ ‚ÒÂÓÚ‰‡ÂÌ Ú‡ÚÍÓ
Ì‡ ÔËÌˆÂÒ‡ …Ó‡Ì‡ Ë Ì‡È-„ÓÚË-
ÌËˇ Ò˙ÔÛ„ Ì‡ ˜‡Ó‚Ì‡Ú‡ ÷‚ÂÚË.
—ÂÏÂÈÌÓ ˘‡ÒÚËÂ, Ò·˙‰Ì‡ÚË ÏÂ˜-
ÚË Ë ÓÎËÏÔËÈÒÍË ÛÒÔÂıË Ì‡Ë˜‡
Á‡ ÚÂ· ÓÚ Ò˙ˆÂ Ë Ò Ó·Ë˜

ÓÚ·Ó˙Ú Ì‡ ƒ”Ã¿

— ÏÌÓ„Ó Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ Ë ÛÒÏË‚ÍË
‚‰Ë„‡ÏÂ Ì‡Á‰‡‚Ëˆ‡

Á‡ ‰ÌÂ¯ÌËˇ ÓÊ‰ÂÌ ‰ÂÌ
Ì‡ ÒÔÓÚÌÓÚÓ ÌË ÏÓÏ˜Â

Ã¿–»Õ Ã»À¿ÿ »

Обездвижването допринася за по-
бързото стареене, а също така води и до
загуба на слух. Това твърдение е част
от изводите, направени в рамките на ак-
туално изследване, публикувано от
JAMA Network Open на Американска-
та медицинска асоциация. Експертите
установили, че загубата на слух до голя-
ма степен е свързана с по-малкото вре-
ме, посветено на умерено до силно
физическо натоварване (-5,53 минути на
ден), по-малко време за лека физическа
активност(-28,55 минути на ден), пове-
че време, прекарвано в заседнал начин
на живот (+34,07 минути на ден) и по-
фрагментарна физическа дейност.
Насърчаването на активността сред
възрастните хора е много важна за дълго-
летието им, убедени са експертите.

Обездвижването води
до по-бързо стареене

България за седми път
ще се включи днес, 28
април, в световната ини-
циатива, наречена Ден без
асансьори. Организато-
рите са изпратили специ-
ална покана за включване
в кампанията до над 2000
училища в цялата страна.
Целта е да се обърне вни-
мание на липсата на до-
статъчно физически уп-
ражнения при най-малки-
те и да се демонстрира
колко е лесно да се ходи
пеша, въпреки натоваре-
ното всекидневие.

Сдружение “БГ Бъди
активен” ще разпростра-
ни посланието за необхо-
димостта от движение и
как изкачването на стълби
може да бъде лесен и
достъпен начин да го пра-
вим, без да се замисляме.

Във времена, когато
много хора прекарват

Консумацията на бира на
Стария континент е спаднала
драстично, след като миналата
година баровете и ресторантите
бяха затворени, за да се предот-
врати разпространението на ко-
ронавируса, предаде ДПА, цити-
райки асоциацията “Пивоварите
на Европа” (Brewers of Europe).

През 2020-а продажбата на
бира е била с 34 милиона хек-
толитра или с 9% по-малко от
2019 г. Противоепидемичните

сумацията на пиво от 42 на сто
- от 126 милиона хектолитра
до около 75 милиона.

Продажбите на дребно на
кехлибарената напитка леко са
се увеличили в последно време.
Но това все още не е до-
статъчно, за да се компенсират
огромните загуби, споделят про-
изводителите. Заради пандемия-
та са изгубени и много работни
места - над 800 хиляди във ве-
ригите за доставки на пивовар-

Драстично намаля консумацията на бира в Европа

Продажбите на дребно
напоследък се увеличават

мерки особено тежко са засег-
нали хотелиерския и ресторан-
тьорския сектор със спад в кон-

ната индустрия. Това е една
трета от заетостта в сектора,
като намаляването е от 2,6 ми-
лиона на 1,8 милиона.

Продажбите на бира по вре-
ме на пандемията са спаднали до
исторически ниски равнища, от-
белязва Германската информаци-
онна агенция. Пивоварните в ст-
раната са продали миналата годи-
на 8,7 милиарда литра или с 5,5%
по-малко от 2019 г., съобщи Фе-
дералната статистическа служба.

Ден без асансьори
в цялата страна

Над 2000 училища имат възможност да включат възпитаниците си
в седмото издание на кампанията за повече физическа активност

огромна част от времето
си у дома поради панде-
мията, Световната здрав-
на организация предста-
ви новите насоки за фи-
зическа активност. Спо-
ред тях всеки, независи-
мо в коя възрастова гру-
па спада, трябва да бъде
физически активен, като
всеки вид движение е от
значение. Новите насоки
препоръчват поне 150 до
300 минути умерена до
енергична аеробна актив-
ност на седмица за всич-
ки възрастни, включител-
но за хора с хронични
заболявания или уврежда-
ния, и средно 60 минути
на ден за деца и юноши.
Новите насоки на СЗО
подчертават колко е важ-
но да бъдем активни зара-
ди нашите тела и умове и
какви са благоприятните
резултати от това за всич-

ки възрасти и професии.
“Статистиката показ-

ва, че всеки четвърти
възрастен и всеки пети
юноша не проявяват до-
статъчно физическа актив-
ност. Не трябва да забра-
вяме, че редовната физи-

ческа активност доприна-
ся за здравето на имунна-
та система”, сподели Ру-
мяна Киризиева от “БГ
Бъди активен”. И добави:
“Използването на стълби-
те е страхотен алтерна-
тивен вариант на фитнес

залата и може да ни по-
могне да разнообразим
упражненията в домаш-
ните тренировки.”

В Ден без асансьори
традиционно се включват
хора, организации, влогъ-
ри, популярни лица, ком-
пании и институции от
десетки държави, като
показват своята подкрепа
и разпространяват посла-
нието за необходимостта
от всекидневна физичес-
ка активност. Личният
пример може да мотиви-
ра повече хора.

Всички дейности, част
от инициативата, са доб-
роволни, а достъпът до
асансьорите и ескалато-
рите ще бъде гарантиран
за хора с увреждания,
както и за тези, които не
желаят да участват в кам-
панията, уточняват идео-
лозите на проявата.

Целта на инициативата е да се провокират
повече хора към всекидневни упражнения
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СРЯДА
28 АПРИЛ

18

ФУТБОЛ
ШАМПИОНСКА ЛИГА
ПО БТВ ЕКШЪН
22.00 ПСЖ - Манчестър
Сити
ПО МАКС СПОРТ 3
1.00 Насионал - Атлетико
Насионал
ПО МАКС СПОРТ 4
20.00 Атлетик Б - Валядолид

ГЛЕДАЙТЕ

СНИМКА БГНЕС

Димитър Бербатов поиска да управлява БФС с подкрепата на Петър Величков

Бербатов поиска
властта
във футбола

“Трите коня” ще се борят да
ръководят БФС. Това обяви
Димитър Бербатов, който
включва в екипа си Мартин
Петров и Стилиян Петров.
Прякорът им бе лепнат от ви-
цепрезидента на БФС Йордан
Лечков преди години, докато
тримата играеха в националния
отбор.

Митко се кандидатира за
шеф, като обяви, че ще разчита
и на Стенли в Изпълкома. Не
стана ясно каква позиция ще
заеме Мартин. В инициативния
комитет на Бербатов влиза
Петър Величков, който има 8-

Вкара Стилиян и Мартин в екипа си

годишен опит като член на
Изпълкома и се смяташе, че ще
е кандидат за поста на Боби
Михайлов. Другите са дългого-
дишният служител на БФС Бо-
рис Станков, внук на легендата
Борис Станков и син на тре-
ньора Александър Станков, и
адвокатът Георги Владов.

“Работим активно от доста
време. Тези хора са ядрото, с
което подготвяме промяната
към по-добро. Защо хората са с
мен? Защото имах привилегия-
та да работя с най-добрия тре-
ньор в Манчестър - сър Алекс.
Той винаги говореше за екип-

ната работа. Казваше, че под-
борът на екипа е най-важното
по пътя към успеха”, обяви на
пресконференция Бербатов.

“Стъпвам в нова глава от
своето професионално разви-
тие. Решили сме да има симби-
оза между футболни хора и
такива, които са били дълго в
бизнес управлението и знаят
административно как се случ-
ват нещата. Държа връзка със
Стилиян Петров. Той ще бъде
част от бъдещия Изпълком.
Другият човек е Мартин Пет-
ров. Радостен съм, че тези хора
са в моя живот, продължаваме

да поддържаме отношения и
идеологията ни е сходна. Тряб-
ва да поемем отговорност за
бъдещето на нашия футбол.

От другата страна е Петър
Величков - с него намерихме
общ език и мисля, че е за доб-
рото на българския футбол.
По-малко познатото име е
Боби Станков, който се при-
съедини към нашия екип и е
важна част от него. Завършил
е в УЕФА образователна про-
грама за футболен ме-
ниджмънт. Знае как се случват
нещата и има познания в
УЕФА, извън България.

Опитът му е безценен. Георги
Владов иска да търси правдата
и разумните решения. Това е
ядрото. Силата, която ни обе-
динява, е че нещата трябва да
станат по по-добър начин. Тези
хора имат моето “Благодаря”.
Те предоставят мнения и идеи,
които се обсъждат. Всяка доб-
ра идея е добре дошла. Не зна-
ем всичко, затова се учим и
растем. Затова хората, които
търсят промяната, а нямат сце-
ната да кажат какво искат, са
добре дошли при нас. Фут-
болът е за всички нас, а не за
мен”, завърши Бербатов.

XXVI КРЪГ
Ботев Пд - Лудого-

рец 0:2 (0:0) 0:2 Вандер-
сон (66 и 82); ЦСКА
1948 - Локо Пд 1:0 Ив. Чочев (55),
изп. дузпа: Димитър Илиев (Л-77).

 1. À”ƒŒ√Œ–≈÷ 26 20 4 2 59:18 64
 2. ÀÓÍÓ œ‰ 26 15 7 4 41:19 52
 3. ÷— ¿ 26 14 8 4 39:20 50
 4. ¿‰‡ 26 12 9 5 36:29 45
 5. ÷— ¿ 1948 26 10 8 8 34:30 38
 6. ¡ÂÓÂ 26 10 7 9 38:28 37
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
 7. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 26 10 7 9 27:25 37
 8. ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ 26 9 7 10 29:27 34
 9. ÀÂ‚ÒÍË 26 7 7 12 25:27 28
10. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 26 5 9 12 25:46 24
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
11. —Î‡‚Ëˇ 26 6 5 15 19:40 23
12. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 26 6 4 16 26:39 22
13. ≈Ú˙ 26 4 10 12 20:45 22
14. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 26 4 8 14 21:46 20

РЕЗУЛТАТИ

XXVII КРЪГ
Първа шестица
понеделник: ЦСКА - Арда; втор-

ник: Лудогорец - Берое; Локо Пд -
ЦСКА 1948.

Втора четворка
сряда: Черно море - Ботев Пд;

Царско село - Левски.
Трета четворка
понеделник: Славия - Монтана;

Ботев Вр - Етър.

„София оупън”
е под въпрос

Провеждането на АТП 250 тур-
нира по тенис “София оупън” е под
въпрос. Това призна председателят
на родната федерация Стефан Цвет-
ков, а проблемът е финансов. Към
домакинството на надпреварата има
интерес от различни градове.

“Става въпрос за осем града, ко-
ито искат да го вземат. Ще се знае до
2-3 седмици дали ще го има, но ситу-
ацията със спонсорите не е добра.
Не се знае публиката в какъв капаци-
тет ще може да бъде. Нещата не са
много сигурни, правим всичко
възможно да го запазим. Партньори-
те ни в Дубай са ни дали право да
сме първи, говорим и по условията.
Градовете, които не искам да споме-
навам, са големи столици. Основни-
те приходи са от ВИП, мърчандайз,
кетъринг, при нас това го няма. При
нас е публиката и евентуално някой
спонсор”, заяви Цветков в предава-
нето “Брейк Пойнт”.

БФС пожали Левски
след ексцесиите в мача с
ЦСКА-Сф (0:2). Дисцип-
линарната комисия гло-
би “сините” само с 1000
лева за поведението на
феновете на Национал-
ния стадион. След вто-
рия гол над 100 души
нахлуха на пистата и
направиха опит да пре-
кратят мача, но бързата
намеса на полицията

ЦСКА 1948
отмъкна талант
на ЦСКА-Сф

Часове след влизането си в топ 6
ЦСКА 1948 направи трансферен удар.
Новакът в efbet Лига отмъкна един от
най-големите таланти на ЦСКА-Со-
фия - Цветомир Станев. Новината раз-
кри в профила си във фейсбук адашът
му и основен спонсор на ЦСКА 1948
Цветомир Найденов. 18-годишният
талант играе на поста централен напа-
дател и е определян като голова маши-
на. От няколко години той е част от
националните юношески отбори на
България.

Лудогорец е на 3 т. от рекордна-
та десета поредна титла на Бълга-
рия, след като би Ботев с 2:0 в
Пловдив. Герой за разградчани бе
Вандерсон (66 и 82), който вкара и

Лудогорец е на 3 т. от десета титла

БФС пожали Левски
предотврати всичко.
МВР в момента търси
хулиганите и всеки ще
бъде подведен под съдеб-
на отговорност.

“Сините” са санкци-
онирани и с 1000 лева
заради нецензурни скан-
дирания. По този пара-
граф същата глоба отна-
сят и “червените”.

Нападателят на Лев-
ски Илия Димитров е

наказан за 3 мача и 300
лева заради червения
картон в края на дерби-
то.

От последния 26-и
кръг на редовния сезон
най-голямата глоба
(2300 лева) е наложена
на Ботев Пд. Тя е за
псувни и нерегламенти-
рано използване на фак-
ли, довели до спиране на
мача с Лудогорец (0:2).

Вандерсон се радва на головете си, донесли победата
на Лудогорец с 2:0 над Ботев в Пловдив

двата гола. “Орлите” могат да три-
умфират с десетата титла още на 4
май в I допълнителен кръг, ако по-
бедят в Разград изпадналия в криза
Берое.


